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Javno občinsko glasilo Kopitarjev glas je vpisano v razvid medi-
jev pri Ministrstvu za kulturo Republike Slovenije pod zaporedno 
številko 462. – Izdajatelj: Občina Vodice, Kopitarjev trg 1, Vodice 
– Glasilo prejmejo vsa gospodinjstva in pravne osebe v občini 
brezplačno.

Izhaja mesečno v 1500 izvodih. – Odgovorna urednica: 
Monika Kubelj – Uredniški odbor: Franc Kmetič, Nata-
lija Rus, Mojca Ločniškar, Cveto Vrbovšek in Alenka Jereb 
– Lektorica: Alenka Peteršič – Oblikovanje: Janez Hoče-
var – Fotografije: Rok Štupar in ostali – Tisk: Kubelj, d. o. 
o. – Datum natisa: november 2012 – Naslov uredništva: 
Kopitarjev trg 1, 1217 Vodice – elektronski naslov: kopitar.
vodice@siol.net ali monika.kubelj@gmail.com. 
Javno občinsko glasilo Kopitarjev glas na medmrežju: 
www.vodice.si.

Sporočilo bralcem:
Odgovorna urednica si pridržuje pravico do objave ali neobjave, 
krajšanja, povze manja ali delnega objavljanja nena ročenih pri-
spevkov v skladu s pro storskimi mož nos tmi. Izjema so odgovori 
in po prav ki objavljenih informacij, ki bi lahko priza deli posame-
znikovo pravico ali interes, kot to določa zakon.
Vsi prispevki morajo biti opremljeni s polnim imenom in naslo-
vom odgovorne fizične osebe (tudi v primeru institucij, organiza-
cij, strank, društev ipd.) ter po možnosti s telefonsko številko, na 
kateri je mogoče preveriti avtentičnost avtorja.
Zaradi različnih datumov izida bomo vaše prispevke objavili koli-
kor hitro bo mogoče.

Vemo, da se je rodil v naši občini. In da je bil mno-
go bolj cenjen v tujini. Pa da se je menda ukvarjal 
s slovenskim jezikom. Potem pa se večinoma ve-
denja konča, razen izjem, ki jih je delo in življenje 
edinstvenega Jerneja Kopitarja tako navdihovalo, 
da so segli po kakšni knjigi in se o njegovih idejah 
in dosežkih pozanimali. Pogosto velja rek, da je pre-
rok v svoji deželi necenjen. Tako imamo pogosto 
Vodičani občutek, da je Kopitar premalo cenjen na 
področju slovensko govorečih prebivalcev. Doseda-
nji župani so korak za korakom vsak nekaj postorili 
v smeri ohranjanja spomina nanj. Koliko pa vas ve, 
da obstaja od leta 1990 Kopitarjevo društvo Slo-
venije, katerega predsednik je prof. Jože Peternel? 
Društvo si je vrsto let prizadevalo za širše priznanje: 
predlagali so poimenovanje ljubljanske univerze po 
Jerneju Kopitarju. Se zavzemali za kulturni (in lite-
rarni!) zimski in letni turizem, za šolske izlete v kopi-
tarjanstvo, da bi se tudi mladina evropeizirala tako, 
da vzljubi lastni jezik in književnost. Kopitarjevo 
društvo si je posebno ob 200-letnici prve slovenske 
slovnice v letu 2008 močno prizadevalo, da bi prišlo 
do velikega simpozija, ki bi potekal v Cankarjevem 
domu, vendar do uresničitve ni prišlo. Predvideval 
se je celo Viba film o njem, ki je zelo tesno povezan 
z Brižinskimi spomeniki. Pa če pomislimo – danes v 
Vodicah niti spominske sobe ni več … Morda se bo 
to spremenilo s Kulturnim centrom Jerneja Kopitar-
ja, ki si ga je za projekt zadal sedanji župan skupaj s 
svetniki. Nekateri sicer dvomijo o potrebi po takem 
kulturno upravnem središču s poslovno zdravstve-
nim programom, a menim, da je za nadaljnji razvoj 
potreben. Za družabno, kulturno in sploh uspešno 
povezovanje znotraj in zunaj občinskih meja. 

Monika Kubelj
Foto: Rok Štupar
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Občina Vodice
Sprejemna pisarna: 
vsak delovni dan od 8. do 17. ure. 
E: sprejemna@vodice.si, T: 01 833 26 10. 
Občinska uprava: 
ponedeljek in petek od 10. do 12. ure, 
v sredo od 10. do 12. ure in od 14. do 17. ure. 
Sporočanje okvar na omrežju javne razsvetlja-
ve: vsak delovni dan med 8. in 15. uro, 
T: 01 833 26 15 ali 01 833 26 10.

Upravna enota
UE Ljubljana, sektor za upravne notranje za-
deve, Krajevni urad Vodice: T: 01 833 23 00. 
Uradne ure: 
od 2. 7. 2012 do 31. 8. 2012
ob sredah med 8. in 12. ter 13. in 17. uro.

Javno podjetje Komunala
Vodice, d.o.o.
Poslovanje s strankami: T: 01 833 25 00, uradne 
ure v prostorih javnega podjetja (dom krajanov, Utik 1), 
ob ponedeljkih in petkih med 9. in 12. uro, ob sredah 
med 9. in 12. ter 14. in 17. uro.
Dežurna terenska služba: M: 051 622 282.

Medobčinski inšpektorat
Uradne ure na sedežu inšpektorata, Mengeška cesta 9, 
Trzin vsak ponedeljek in sredo med 9. in 11. uro; 
v prostorih Občine Vodice vsak ponedeljek 
med 9. in 11. uro.
po predhodnem dogovoru na T: 01 564 47 20.

Osnovna šola Vodice
Ob šoli 2, 1217 Vodice, 
T: 01 833 25 11 in 01 832 41 95. 
E: projekt2.osljvo@guest.arnes.si

Vrtec Vodice
Na vzgojiteljice se lahko obrnete na E: vodice@
vrtec-vodice.si.
Poslovalni čas: vrtec Škratek Svit Vodice: 5.45-17., 
enota Skaručna: 6.30-16.15 in enota Utik: 6.30-16.30.

Knjižnica Vodice
Škofjeloška 7, 1217 Vodice
T: 01 832 33 66, E: masa.uran@lj-siska.sik.si
Delovni čas: 
PON: 12.30 – 19.00
TOR: 12.30 – 19.00
SRE: 12.30 – 19.00
PET: 12.30 – 19.00
ČETRTEK in SOBOTA: ZAPRTO

 
Začasni zbirni center za ločeno 
zbiranje odpadkov
Lokacija: pri čistilni napravi Vodice (dostop s Kamni-
ške ceste ali ceste Vodice–Bukovica); 
 vsako delovno soboto, od 9. do 12. ure - vse leto;
 vsako delovno sredo, od 17. do 19. ure  - maj, junij, julij, 
avgust in september.

ENSVET – brezplačno energet-
sko svetovanje za občane
Lokacija: občinska sejna soba nad pošto v Vodicah. 
Naročanje strank vsak delovni dan med 8. in 15. uro na 
T: 01 833 26 10 (sprejemna pisarna Občine Vodice). 
Uradne ure: po dogovoru s svetovalcem.

Pošta Vodice
Delovni čas: od ponedeljka do petka, od 8. do 11.30. in 
od 14.30. do 18. ure. Ob sobotah odprto od 8. do 11. ure. 
T: 01 834 51 70.

Zemeljski plin - Petrol d.d.
Informacijska pisarna Vodice: uradne ure v pro-
storih občinske sejne sobe nad pošto v Vodicah in sicer 
vsako sredo med 18.30 in 19.30 uro (vodja informacij-
ske pisarne Boštjan Zupančič. 
T: 01 471 44 90, M: 041 577 813).

Zavod za gozdove Slovenije
Območna enota Ljubljana, Krajevna enota 
Ljubljana, Revir Vodice: uradne ure v prostorih 
občinske sejne sobe nad pošto v Vodicah in sicer vsak 
četrtek med 7. in 9. uro
(revirna gozdarka Nina Iveta), M: 041 657 224.

Kmetijska svetovalna služba
Uradne ure kmetijskega svetovalca za področje občine 
Vodice, Primoža Ločniškarja, so vsako sredo  od  9. do 
13. ure v Zadrugi Vodice; ter vsak torek in četrtek od 
8. do 11. ure v prostorih kmetijske svetovalne službe v 
Medvodah (Cesta ob Sori 11). 
M: 041 310 182.

Elektro Ljubljana, d.d. 
Sporočanje okvar na omrežju: T: 01 230 40 02
Informacijska pisarna DE Ljubljana okolica
Podrečje 48, Domžale
T: 01 230 47 00
Delovni čas informacijske pisarne: pon. in pet. med 8. 
in 12. uro, sre. med 12. in 16. uro
Nadzorništvo Kamnik
Ulica Kamniško- zasavskega odreda 6a, Kamnik
T: 01 230 47 60
Dežurna terenska služba: M: 041 645 035

Telekom Slovenije
Prijava napak in tehnična pomoč T: 080 10 00.

Hišni imenik
Dimnikarska služba 
Dimnikarstvo, Uroš Verač s.p.
M: 041 529 563

Lekarna
Lekarna Komenda, podružnica Vodice
Delovni čas: ob ponedeljkih in sredah od 13. do 19. 
ure, ostale dni od 8. do 13. ure ter od 16. do 19. ure.
Ob sobotah so odprti od 8. do 12. ure. T: 01 832 43 
20.

Patronažna služba
Višji medicinski sestri Majdo Podgoršek in Marijo Čuk 
dobite vsak delavnik med 7. in 9. uro v zdravstvenem 
domu
T: 01 833 22 36.

Pomoč na domu
Izvajalec storitve pomoč in nega na domu na podro-
čju občine Vodice je Comett, Zavod za pomoč in nego 
na domu. Uradne ure za občane občine Vodice glede 
pomoči in nege na domu so v pisarni zavoda v Dom-
žalah, na Ljubljanski cesti 36, 1230 Domžale, in sicer: 
ob ponedeljkih in petkih med 8:00 in 15:00 uro, ter 
v sredo med 8:00 in 13:00 uro. Več informacij lahko 
dobite tudi po telefonu na številki 01/721-10-21, 031-
740-466, ali preko elektronske pošte zavod.campa@
comett.si.

Splošna ambulanta
Dr. Dragan Grujičić
T: 01 832 40 88
Delovni čas: 
PON in SRE od 13. do 17.30
TOR, ČET in PET od 7. do 12.30. ure.

Zobozdravstvena ordinacija
Leopoldina Kranjec dr. dent. med. ,
T: 01 832 42 93
Delovni čas: 
PON   12. – 17. 30
TOR   7. – 13.
SRE   12. – 17.30
ČET   7. – 13.
PET  7. – 11. 30 ure

Barbara Ražen s.p., dr. dent. med.
T: 01 832 35 44
Delovni čas:
PON 13. – 19.
TOR 8. – 13.30
SRE 12.30. – 18.30
ČET 8. – 13.
PET 7. – 12. ure

Zavetišče za živali
Občina Vodice ima z zavetiščem na Horjulu podpisano 
pogodbo o sodelovanju. Če želite pomagati prostoži-
večim živalim in ne veste na koga se obrniti, posku-
site tule: info@zavetisce-horjul.net ali 051 30 44 35 
(Polona).

H
išn

i i
m

en
ik



4
Vo

di
šk

i t
el

es
ko

p

Županova beseda
Spoštovane občanke in spošto-
vani občani!
                                                                                                                                               
Z roko v roki je bil in še vedno je 
letošnji občinski slogan, ki sporoča 
jasno pot za nadaljnje dobro sode-
lovanje tako občanov kot občinskih 
svetnikov. Vsi skupaj smo lahko 
ponosni na letošnji glavni enoletni 
projekt, s katerim smo uvedli novo 
integrirano avtobusno povezavo 
med Občino Vodice in Ljubljano. Li-
nije smo dodobra testirali in jih za-
radi potreb potnikov malenkostno 
uskladili ter odpravili nepotrebno 
prestopanje v Polju. Sočasno smo 
skupaj z vodstvom LPP zaradi odlič-
nega odziva uporabnikov v jutranji 
konici dodali še en dodatni odhod 
v smeri do Ljubljane. Danes v Vo-
dicah obratuje linija LPP št. 60, v 
smeri do Ljubljane v 17 odhodnih 
in 16 prihodnih intervalih, ki pa 
smo jih od začetka novembra do-
datno povezali in uskladili z linijo 
30 do Medvod. Z željo, da bodo te 
odlične povezave ostale stalnica v 
naši občini, vsem zaposlenim, ki so 
sodelovali na omenjenem projek-
tu, iskreno čestitam in se jim hkrati 
zahvaljujem. 

Zahvaljujem pa se tudi našim ga-
silcem, ki so se na osnovi rdečega 
alarma zaradi poplavne ogrože-
nosti osrednjega dela države pre-
ventivno pripravili za najnujnejše 
ukrepe. Po Občini Vodice so člani 
prostovoljnih gasilskih društev pri-
pravili preko 250 protipoplavnih 
vreč. Sočasno pa smo s strokovnimi 
službami pregledali celotno traso 
melioracijskih kanalov in vodoto-
kov ter ugotovili, da je največja te-
žava, ki resno poplavno ogroža vsaj 
sedem hiš, omejen pretok in odtok 
vode proti jugu. Občani, ki so brez 
soglasij položili betonske cevi za 
lažji dostop do njihovih zemljišč, 
so vedoč ali nevedoč povzročili 
ozka grla, ki ne morejo prepuščati 
večjih količin vode. Naj poudarim, 
da se voda v največjem poplavnem 
obdobju v predelu pod Gmajnico 

v vodotoku Poljška niti ni bistveno 
dvignila. Občina bo še letos izvedla 
obnovo dveh prepustov v predelu, 
kjer potekajo občinske poljske poti, 
in s tem ustrezno povečala pretok 
in odtok vode. V naslednjem letu 
pa bomo skupaj z občani poiskali 
ustrezne rešitve, da se kanali ustre-
zno sanirajo, predvsem v smislu, da 
bodo kanali v celoti odprti in po 
možnosti ali širši ali poglobljeni.

Posvetovalni referendum za 
ustanovitev KS, ki je bil od svetni-
kov potrjen na osnovi pobude od-
bora za pravne akte, je bil izveden 
v času predsedniških volitev, s tem 
pa smo zmanjšali stroške referen-
duma na polovico. Občani ste na 
vseh petih predlaganih območjih 
podali jasen odgovor, da krajevnih 
skupnosti v Občini Vodice ne po-
trebujemo. Sam sem s sporočilom 
zadovoljen in sporočilo jasno kaže, 
da bo nov statut Občine Vodice, ki 
se pripravlja v skladu z zakonoda-
jo, v delu, kjer se je treba oprede-
liti o ožjih delih občine, brez teh. 
Sam pa sporočilo občanov, da KS 
ne potrebujemo, razumem kot za-
upanje svetnicam in svetnikom ter 
ne nazadnje tudi županu, da skupaj 
delujemo dobro in da smo dovolj 
pogosto med vami ter tako posku-
šamo postoriti kar se da največ za 
vas, seveda v skladu z finančnimi 
zmožnostmi naše občine.

Osnutek proračuna v višini pre-
ko sedem milijonov evrov za leto 
2013 je najvišji do sedaj in svetniki 
so ga že potrdili. Naši načrti so re-
snično ambiciozni in so vezani na 
dva največja investicijska projekta v 
zgodovini Občine Vodice. Prvi pro-
jekt je medobčinska obnova vsega 
krvavškega vodovoda v višini okoli 
20 milijonov evrov in za katerega 
mora občina v naslednjih treh letih 
zagotoviti 1,8 milijona evrov. Drugi 
projekt je medobčinski povezoval-
ni fekalni kanal C0 iz Vodic in Med-
vod do Ljubljane v skupni višini 
preko 30 milijonov evrov, za kate-

rega mora občina zagotoviti nekaj 
več kot 1,3 milijona evrov. Občina 
bo predvidoma za oba projekta z 
dolgoročnim zadolževanjem zago-
tovila 3,3 milijona evrov. Seveda za 
oba projekta načrtujemo evropska 
kohezijska sredstva v skupni višini 
preko pet milijonov evrov. Kljub iz-
jemno investicijsko naravnanemu 
proračunu pa skrbno in odgovorno 
zagotavljamo finančna sredstva za 
vsa druga pomembna družbeno-
socialna področja in za redno vzdr-
ževanje naših cest, stavb, razsvetlja-
ve ter za dobro delovanje uprave, 
komunale, vzgoje in izobraževanja. 
Torej, ne glede na ne najboljšo po-
potnico blagovnih zadolžitev in ne-
dokončanih projektov iz preteklega 
mandata načrtujemo in pripravlja-
mo uravnotežen in nič kaj krizni 
proračun za naslednje leto. Želim si 
le, da bomo od države in kohezije 
pridobili obljubljena in načrtova-
na sredstva ter da bomo proračun 
2013 v čim večjem obsegu tudi re-
alizirali.

Spoštovani, 

Občina Vodice se skupaj z dru-
štvi že pripravlja na predpraznične 
decembrske dni. Naj vas ob tej prili-
ki že vnaprej povabim, da se skupaj 
z nami poveselite na tradicionalnih 
zaključnih in veselih decembrskih 
prireditvah.    

Aco Šuštar
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Prostovoljno delo na Skaručni
Pokopališče Skaručna, ki velja za vaško pokopališče, že nekaj časa kliče po širitvi. V ta namen je 
Občina Vodice že lani pripravila projekt prostorskega razvoja pokopališča Skaručna. Ugotovljeno 
je bilo, da bo zaradi povečanih potreb treba storiti naslednje: poudariti dostop do pokopališča, 
urediti ustrezni cestni profil javne poti, urediti parkiranje in označiti morebitno širitev pokopali-
šča.

Ker pa vemo, da se trenutno za-
radi situacije, v kateri se je znašla 
država, varčuje na vseh nivojih, 
je oktobrska prostovoljna akcija 
vaščanov Skaručne več kot po-
hvalna. »Občina je prispevala ci-
prese in pesek, vse delo v smislu 
zasaditve cipres po robu parcele 
in ureditev dodatnega dela poko-
pališča pa so v pravi delovni akciji 
izvedli prebivalci. Nismo samo 
čakali, kaj vse občina lahko naredi 
za nas, ampak smo pomislili, kaj 
mi sami lahko naredimo za svoj 
kraj. Pogosto ljudje samo tarna-
jo, kaj vse bi se moralo narediti. 
Da pa bi tudi sami vzeli kakšno 
lopato v roke, se zgodi le redko. 
Takšnih akcij bi si še želeli, naj bo 
to spodbuda za druge občane. To 
je vendarle naša občina, v njej ži-
vimo in prav je, da smo nanjo po-
nosni,« je povedal svetnik Marjan 
Podgoršek, pobudnik »delovne 
brigade«. Pokopališče gotovo še 
čaka nadaljnja preobrazba, a prvi 
korak tamkaj živečih je storjen.

Tekst in Foto: M. K.

•	 Prodaja	pnevmatik	za	vsa		

 vozila

•	 Vulkanizerske	storitve

•	 Avto	servisne	storitve

•	 Filtri,	olja,	svečke,	avto		

 kozmetika

•	 Avto	optika,	avto		 	

 diagnostika

•	 Dodatna	oprema	in		

 pripomočki

•	 Priprava	na	tehnični	pregled

Temperature se znižujejo ter 
počasi se približuje jesen in 
zima. Zato smo za vas pripra-
vili vrsto proti-zamrzovalnih 
sredstev za vašega jeklenega 
konjička znamk WUETRH in 
SHELL ter odlično proti koro-
zijsko olje KROWN!

AKCIJA ZIMSKIH
PNEVMATIK
NA ZALOGI
GOODYEAR

DUNLOP
FULDA
 SAVA

POPUST V OKTOBRU DO -10% 
PO NAROČILU DOBAVIMO VSE 

ZNAMKE IN DIMENZIJE PO UGO-
DNI CENI

Ne odvrzite starih akumulatorjev

kjer koli, prinesite

jih k nam ter

poskrbeli boste

za lepše okolje!!!

POPUST OB  VRAČILU  STARIH
AKUMULATORJEV DO -10%

Smo uradni serviser akumulatorjev Topla

Delovni čas
Vsak delovnik    
8.00 - 12.00  13.00 - 18.00

v soboto
8.00 - 13.00

e-pošta: info@pvt.si
Svetnik Marjan Podgoršek

Tudi to je sožitje med generacijami.
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Mali utrinki veselja z nenava-
dnimi materiali in individualnim 
izrazom
Klavdija Špenko aktivno sodeluje v 
KUD Zbilje in se v okviru ustvarjal-
cev Ljubljana - okolica tokrat pred-
stavlja prvič, z delom Mali utrinki 
veselja. Klavdija je dejala, da se je 
prijavila zadnji dan, saj je intenziv-
no razmišljala, s kakšnim delom 
nastopiti na razstavi s tematskim 
naslovom Portreti – izrazi in eks-
presija v človeku. Slika Mali utrinki 
veselja izraža duhovno doživetje 
figure, ima pretirane, nenavadne 
oblike, individualen izraz, nesoraz-
mernost, prikazuje trenutek kon-
kretnega življenja. Pri nastajanju 
slike je Klavdija uporabljala nena-
vadne materiale, kot so aluminijasti 
ostružki za lase, bakrena in srebrna 
zrcala različnih dimenzij, toplotno 
prevodna srebrna barva. Potrditev 
o drugačnosti je avtorica dobila 
tudi od strokovnega spremljevalca 
razstave Todorčeta Atanasovega.
Svojo umetniško žilico je Klavdija 
pokazala že v osnovni šoli, ko je 
delala akvarele in grafiko, risala 
je tudi v šolski časopis. Pozneje je 
največkrat podarila svoje slike za 
rojstni dan, saj kot pravi, je to naj-
bolj osebno darilo, ki ga lahko ne-
komu nameni. Zadnji dve leti se in-
tenzivno posveča slikanju. Najraje 
slika z akrilnimi barvami na platnu. 
Pripravlja se na skupinsko razstavo 
z naslovom Rapsodija v belem, ki 

bo v rojstni hiši Jakoba Aljaža na 
Zavrhu.

Portret Rimljana
v tehniki jedkanica
Tudi Nataša Kovše je članica KUD 
Zbilje in na razstavi umetniških 
ustvarjalcev z območja Ljubljana - 
okolica sodeluje prvič. Na razstavi 
na Turjaškem gradu se predstavlja z 
grafiko Rimljan v tehniki jedkanica. 
Nataša je dejala, da je za Rimljana 
pripravila najprej več skic v oglju, 
saj je bil motiv kar zahteven. Nato 
je pripravila ploščo, jo zaščitila in z 
iglo narisala motiv. Ploščo je nato 
jedkala v kislini, da se naredi odtis. 
Tega je dala v okvir in nato ploščo 
odtisnila v črni barvi ter drugih te-

Klavdija Špenko in Nataša Kovše
na razstavi ustvarjalcev iz okolice Ljubljane 

V stolpu Turjaškega gradu se 
ta mesec s svojim likovnim 
ustvarjanjem predstavlja 33 
umetnikov - akademskih sli-
karjev, grafikov in ljubiteljskih 
slikarjev z območja Ljubljana - 
okolica. Na ogled je tudi delo 
dveh ljubiteljskih umetnic iz 
naše občine: Klavdije Špenko 
iz Bukovice in Nataše Kovše iz 
Vodic.

mnejših barvah, ker gre za motiv 
moškega. Na razstavi je na ogled 
klasični, črni odtis.
Nataša ustvarja umetniške grafike 
od leta 2010. Najbolj blizu so ji cve-
tlični motivi, rada ustvarja podobe 
iz narave, portrete in tihožitja. Po-
leg jedkanice ustvarja v grafičnih 
tehnikah suhe igle, akvatinte ter 
v mešanih tehnikah; letos se uči 
tehnike lesoreza. Umetniška dela 
Nataše Kovše smo imeli priložnost 
videti v knjižnici v Medvodah, v 
Dijaškem domu Ledina in v rojstni 
hiši Jakoba Aljaža. Trenutno sta 
na Aljaževini na ogled njeni gra-
fiki Češnje spomladi in En hribček 
bom kupil.

H. Č.

Klavdija Špenko, Foto: Tilen Moder

Nataša Kovše, osebni arhiv
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»Trinajstega oktobra sem v ak-
tegoriji do 51 kilogramov pre-
magala slovensko nasprotnico 
Moniko Božičko s 3 : 0,« je vese-
lo povedala Vodičanka Mateja 
Rajterič.  Tekma je bila v Slo-
venski Bistrici, gost dogodka 
pa je bil tudi Dejan Zavec.

V Slovenski Bistrici smo videli izje-
men večer plemenite veščine, bo-
ksarski spektakel med Slovenijo 
in našo južno sosedo Hrvaško. V 
prvi predborbi večera, v katego-
riji kadetov do 60 kilogramov, je 
Edin Sejdinović premagal svojega 
vrstnika Mateja Šimca iz Hrvaške 
z 2 : 1. Med mladinci v kategoriji 
do 75 kilogramov je državni prvak 
Žiga Pečnik, član Sadne teama iz 
Ruš, po pričakovanju ugnal Blaža 
Dolinarja z 2 : 0. V ženski konku-
renci članic do 51 kilogramov je 
Mateja Rajterič, članica DBŠ Com-
bat Academy iz Ljubljane, prema-
gala Moniko Božičko, članico BK 
Ring iz Ptuja z 2 : 0, v kategoriji 
članic do 54 kilogramov pa je An-
dreja Bešter iz Kranja premagala 
Mariborčanko Aleksandro Šnaj-
der z 2 : 1.
Podpredsednik Olimpijskega ko-
miteja Slovenije Bogdan Gabro-
vec je zlato plaketo Boksarske 
zveze Slovenije predal legendar-
nemu Jožetu Centi, predsednik 
BZ Slovenije Rudolf Pavlin pa je 
zlato plaketo BZS za dolgoletno 
uspešno trenersko delo in razvoj 
slovenskega boksa predal ptuj-
skemu legendarnemu trenerju 
Ivanu Pučku. Naš najboljši boksar 
vseh časov Dejan Zavec pa je iz 
rok direktorja BZ Slovenije Fran-
ca Nanija Matjašiča prejel zlato 
plaketo BZS za vrhunske športne 
dosežke in promocijo Slovenije v 
svetu.

M.K.

Mateja še vedno v odlični formi

Mateja s trenerjem Rudolfom Pavlinom

Mateja, oče, brat in prijatelj iz otroštva.
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UVID V NAŠO SKUPNO
PRETEKLOST

Stoletja župnijske cerkve in 
župnije sv. Marjete v  Vodicah 

V nadaljevanju naše teme Br-
skamo po zgodovini, Uvid v 
našo skupno preteklost to pot 
predstavljamo več kot 900-le-
tni razvoj župnijske cerkve in 
župnije sv. Marjete v Vodicah, 
končujemo pa z uvodom v opis 
posvetitve nove cerkve v Vodi-
cah v letu 1900, ki ga je župnik 
Alojzij Kummer objavil v Katoli-
škem cerkvenem listu Zgodnja 
Danica v avgustu istega leta. 
Celovit originalni opis posve-
titve, ki je potekal strogo po 
takrat veljavnem cerkvenem 
bogoslužnem obredu: rimskem 
pontifikalu in je bil v tistem 
času precej drugačen od dana-
šnjega, pa bo predstavljen v 
naslednji številki Kopitarjeve-
ga glasu.

Monika Kubelj

Preteklost župnije v Vodicah in 
stavbni razvoj njene župnijske 
cerkve sv. Marjete  nam arhivsko 

gradivo ilustrira od 12. stoletja: 
okrog leta 1118 se v zgodnje- ozi-
roma visokosrednjeveški  listini 
(noticiji) prvič omenja župnija ple-
be sancte Margarete  s cerkvijo in 
oglejskim patriarhom kot škofom 
ordinarijem. Njeno ozemlje je bilo 
verjetno ob koncu 9. oziroma v 
začetku 10. stoletja že sestavni 
del  listinsko nepotrjene menge-
ške pražupnije, v 11. stoletju pa 
je bilo s patriarhatsko reformo 
cerkvenega ozemlja osrednje in 
vzhodne Gorenjske skupaj s ka-
snejšim ozemljem župnije Cerklje 
ločeno od mengeške pražupnije 
in izoblikovano v dve novi pražu-
pniji: Vodice in Cerklje. Nastanek 
župnije Vodice tako lahko pripi-
šemo reformnim prizadevanjem 
oglejskih patriarhov v 11. stoletju: 
v strokovni litaraturi, ki govori  o 
nastanku prvih cerkva in župnij na 
Slovenskem, zato nosi naziv patri-
arhatska ustanova. Župnija Vodice 
z župnijsko cerkvijo sv. Marjete  se 
nato večkrat omenja v drugi po-
lovici 13. stoletja, tako tudi v de-
setinskem seznamu iz leta 1296. 

Leta 1393 je prišla pod patronat 
celjskih grofov in leta 1456 pod 
habsburški oziroma deželnoknež-
ji patronat, leta 1461 pa je bila 
vključena v novo ustanovljeno 
ljubljansko škofijo kot menzalna 
posest stolnega kapitlja.
Poseben pogled na  stavbni  ra-
zvoj župnijske cerkve v Vodicah 
nam nudijo zapisniki ljubljanskih 
škofijskih vizitacij od 16. do vključ-
no prve polovice 19. stoletja, 
med njimi zlasti popis cerkvenih 
dragocenosti  iz leta 1526 in vizi-
tacijski zapisnik župnije Vodice iz 
leta 1693. Iz njih izhaja, da je bila 
stara nedvomno gotska cerkev, ki 
je vključevala še polihromirano in 
deloma pozlačeno srednjeveško 
zakramentno hišico, v 17. stoletju 
nekajkrat razširjena in deloma 
adaptirana. Ob tem omenimo, da 
so bili v aprilu leta 1896 pri ruše-
nju v ljubljanskem potresu v prej-
šnjem letu močno poškodovane 
vodiške baročne cerkve najdeni 
ostanki te stare gotske cerkve. Vi-
zitacijski zapisniki v nekaj potezah 
to srednjeveško gotsko cerkev s 

Brskamo po zgodovini 2

Pogled  iz jugovzhoda na zunanjost stare baročne župnijske cerkve z okolico v 
Vodicah po potresu leta 1895. © Zgodovinski arhiv Ljubljana.

Arhitekt Raimund Jeblinger (1853 
–  1937), avtor načrtov nove vodiške 

cerkve v mlajših letih za risalno mizo. 
© Magistrat deželnega glavnega 

mesta Linz, Arhiv mesta Linz.



9

Vo
di

šk
i t

el
es

ko
p

Br
sk

am
o 

po
 z

go
do

vi
ni

Dr. Leonard Klofutar (1819-1901), 
ljubljanski stolni prošt, ki je položil 
temeljni kamen za novo cerkev v 

Vodicah. © Narodna in univerzitetna 
knjižnica.

štirimi oziroma kasneje tremi ol-
tarji opisujejo kot trdno in prostor-
no, zvonik je bil zidan iz kamna in 
pokrit z žlebnjaki, prav tako drugi 
deli cerkve. Zunanjost cerkve je 
bila stroga in resna, podobna sre-
dnjeveškim podeželskim cerkvam 
drugod na Slovenskem. 
Na zahodu je bil lep gotski zvonik, 
ki mu je bila prizidana pravokotna 
ladja s prezbiterijem, ob njem pa 
na severni strani zakristija s trdnim 
obokom. V omembi iz druge po-
lovice 17. stoletja je izpostavljeno 
trenutno stanje cerkve: zaradi niz-
kih dohodkov je skromno okraše-
na, streha pa v razpadanju. 
Od konca 17. stoletja je bila na Slo-
venskem srednjeveška podežel-
ska cerkvena gotska arhitektura  
temeljito barokizirana. V Vodicah 
je župnik Jožef Gregor Watsch-
nig [Bačnik] (1699–1770), ki je v 
44 letih duhovniškega delovanja 
v Vodicah (1726–1770) v baroč-
nem smislu prezidal vse cerkve 
na tem področju, okrog leta 1739 
tudi župnijsko cerkev sv. Marjete, 
ki je bila s petimi oltarji posvečena 
leta 1740. Pri tem je ostal pozno-
srednjeveški tabor (obzidje) okrog 
cerkve ohranjen, podrli so ga šele 

leta 1871. Baročna cerkev je ostala 
do potresa v letu 1895. Po načr-
tih znamenitega zgornjeavstrij-
skega arhitekta historizma, tedaj 
vodilne arhitekturne usmeritve v 
Avstro-Ogrski, in gradbenega in-
špektorja Raimunda Jeblingerja 
(1853–1937), ki je v času svojega 
življenja projektiral vrsto sakral-
nih objektov, so v letih od 1896 

do 1900 zgradili novo cerkev. Je-
blinger, ki je imel v tem času svoj 
arhitekturni biro v Linzu, je bil na-
mreč po ljubljanskem potresu leta 
1895 poklican na Kranjsko, kjer je 
pomagal pri popotresni obnovi 
cerkva in drugih objektov, med 
drugim je zasnoval tudi stavbo 
Deželnega dvorca v Ljubljani, to-
rej današnjo stavbo rektorata Uni-
verze v Ljubljani in obnovo kapele 
v Nadškofijskem dvorcu v Ljublja-
ni. Omenimo tudi, da je prišel Je-

Jakob kardinal Missia (1838-1902), 
ljubljanski knezoškof (1884-1897), ki je 

odločilno vplival na izbor arhitekta za 
novo vodiško cerkev. 

         © Nadškofijski arhiv Ljubljana.

Simon Žužek (1841-1914), vodiški 
župnik (1888-1914), ki je zgradil novo 

šolsko stavbo in novo cerkev.
© Nadškofijski arhiv Ljubljana.

Notranjost stare baročne župnijske cerkve v Vodicah, pogled proti oltarju, po 
potresu leta 1895. © Zgodovinski arhiv Ljubljana.   
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Kajžarska hiša v Vodicah po potresu leta 1895. (c)Narodna in  univerzitetna 
knjižnica.

blinger v ožji izbor projektantov 
za izdelavo načrtov nove vodiške 
cerkve na izrecno željo takratne-
ga ljubljanskega knezoškofa dr. 
Jakoba Missija (1838–1902) [1884–
1898].
Če je za gradnjo nove cerkve na 
razpolago nekaj zapisov, na pri-
mer kratek, že objavljeni dnevnik 
Antona Kocijančiča (1868–1958), 
kaplana v Vodicah v letih 1895–
1898, dnevnik gradbenega zidar-
skega mojstra Luke Schranza, v 
Zgornjeavstrijskem deželnem ar-
hivu v Linzu pa so v Jeblingerjevi 
zapuščini ohranjene kopije njego-
vih načrtov in skic nove vodiške 
cerkve, so v takratnem sloven-
skem in nemškem časopisju ter 
sploh v pisanih virih opisi njene 
posvetitve izjemno redki oziroma 
jih skoraj ni. 
Pred nami pa je opis posvetitve 
nove cerkve sv. Marjete v Vodicah 
v juliju 1900, ki ga je za Katoliški 
cerkveni list Zgodnjo Danico (le-
tnik 53, številka 32) pripravil njen 
redni dopisnik župnik Alojzij Kum-
mer in je bil objavljen v začetku av-
gusta istega leta. Večino stroškov 
za gradnjo cerkve je po prizade-
vanjih Simona Žužka (1841–1914), 
takratnega eminentnega vodi-
škega župnika (1888–1914), sicer 
v javnosti znanega predvsem za-
radi odmevnosti primera Vodiška 

Johanca, in zaradi njegovega od-
ločnega nasprotovanja liberalnim 
političnim pogledom ljubljanske-
ga župana Ivana Hribarja, večino-
ma krila avstrijska država. Farani 
so zbirali prostovoljne darove za 
notranjo opremo cerkve, podira-
li zidovje stare cerkve, čistili stari 
še uporabni gradbeni material, 
odvažali neuporabni material ter 
dovažali novega. Temeljni kamen 
je v letu 1896 položil ljubljanski 
stolni prošt dr. Leonard Klofutar 

(1819–1901), posvetitev pa je v 
letu 1900 opravil ljubljanski kne-
zoškof Anton Bonaventura Jeglič 
(1850–1937) [1898–1930], ki je ob 
tej priliki obiskal tudi podružnične 
cerkve v Skaručni, Šinkovem Tur-
nu in v Utiku, pa tudi šole v Ska-
ručni, Repnjah in Vodicah, v gradu 
v Šinkovem Turnu pa ga je takra-
tni lastnik Ernest Hammerschmidt 
gostoljubno sprejel. Posvetitev je 
potekala strogo po takrat veljav-
nem bogoslužnem obredu: rimski 
pontifikal (Pontifical Romanum), 
ki so ga lahko uporabljali samo 
škofje in je bil v rabi za posvetitev 
cerkva od tridentinskega konci-
la dalje, od leta 1558 vse do leta 
1962. Obred posvetitve pa je bil v 
tistem času še precej drugačen od 
današnjega.
Nedvomno gre za specifičen zapis, 
kjer v duhu časa izstopa opis po-
svetitve, odseva pa tudi vernost, 
običaje, takratno knjižno obliko 
slovenskega jezika z lokalnimi 
primesmi ter splošno kulturno in 
duhovno podobo vodiške župnije 
ob prelomu 19. v 20. stoletje.

Dr. Jože Ciperle

Notranjost stare baročne župnijske cerkve v Vodicah, pogled proti pevskemu 
koru, po potresu leta 1895. © Zgodovinski arhiv Ljubljana.
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Od septembra imamo torej pre-
novljeno avtobusno linijo. Neka-
teri so se nanjo že navadili, drugi 
vidijo še nekaj pomanjkljivosti. 
Upamo, da se bo do konca leta za-
deva umirila in zaživela tako, kot 
mora. Sicer pa so ljudje na splo-
šno gledano zadovoljni. Uvedba 
nove linije 30 (Medvode–Vodice), 
podaljšanje linije 15 (Stanežiče–
Medvode) in novo prestopno sti-
čišče vseh treh linij 15, 25 in 30 so 
spremembe, ki bodo po novem 
zaznamovale potovalne tokove v 
Medvodah. Linije se bodo sreče-
vale ob nogometnem igrišču, na 
preurejeni prometni pentlji, kjer 
bodo lahko potniki prestopali in 
potovali v več smeri. 
Kot je sporočila predstavnica za 
stike z javnostjo na LPP Tamara 
Deu Ošlak, nova linija 30 (Medvo-
de–Vodice)  poteka po trasi Med-
vode–Medvode (Na Klancu)–Zbilj-
ski gaj–Zbilje K (križišče)–Zbilje 
(jezero)–Zbilje (Barka)–Smlednik, 
Valburga–Hraše zahod–Hraše 
center–Hraše vzhod–Zapoge–Za-
poge obračališče–Vodice. Z novo 
povezovalno linijo med občina-
ma Vodice in Medvode bodo po-
tniki deloma potovali v enem ob-
močju, deloma v dveh. Območno 
mejo potnik prestopa na posta-
jališču Hraše vzhod. Linija 30 po-
vezuje s centrom Medvod prebi-
valce Zbilj, Smlednika, Valburge, 
Hraš,  pa tudi oskrbovance Doma 
starejših – DEOS; s prestopom na 
linijo 25 ali 15 na novem presto-
pnem postajališču v Medvodah 
lahko potniki potujejo tudi v Lju-

Povezava Vodic 
z Medvodami

Na področju avtobusne povezave je na vsakih nekaj tednov kakšna sprememba. Pravijo, da vse 
z namenom boljše, preglednejše in hitrejše povezave. Nova proga 30, ki deloma poteka na enem 
in deloma na dveh plačilnih območjih, je povezovalna proga med Medvodami in Vodicami. Med 
preostalimi novostmi sta najpomembnejši še dve prestopni stičišči v Medvodah in Vodicah ter po-
daljšanje proge 15. Proga 60 v Vodicah pa je dodatno okrepljena.

bljano. »Linija 30 poteka v dveh 
območjih; območna meja je po-
stajališče Hraše vzhod. V Medvo-
dah (naselje Svetje) bo na liniji 30 
urejeno še novo postajališče AP 
Svetje, v neposredni bližini Ostro-
vrharjeve, blizu OŠ Medvode, kar 
je izjemnega pomena za otroke, 
ki obiskujejo omenjeno osnovno 
šolo,« je povedala Ošlakova.
V tej zgodbi je pomembna ali 
vsaj zanimiva za naše občane 
tudi podaljšana linija 15 (Stane-
žiče–Medvode), saj bodo sedaj 
lažje obiskovali Medvode, kjer je 
upravni in trgovski center, kjer sta 
lekarna in knjižnica, nekateri pa 
se v Medvode vozijo tudi dnevno 
na delo. Potniki so na delu trase 
od Zgornjih Pirnič do Medvod 
pridobili novo postajališče Verje, 
po ureditvi Medvoške ceste pa 
bodo pridobili še eno postajališče 
v neposredni bližini centra Med-
vod. Podaljšanje proge 15 iz Zgor-
njih Pirnič preko Verja do centra 

Medvod pomeni boljšo notranjo 
občinsko povezavo, obenem daje 
možnost izbire za potovanje proti 
prestolnici.
Bodite pozorni tudi na drugo ve-
čje prestopno stičišče.  S povezavo 
linije 30 iz Medvod do Vodic se bo 
vzpostavilo v Vodicah in deloma 
v Zapogah (možni prestopi med 
linijo 60 in 30). Obenem so linije 
60 in 61 s 5. novembrom še bolj 
prilagojene potovalnim tokovom 
iz Vodic proti Ljubljani in Medvo-
dam.

M. K.

Otvoritev linije so slavnostno pospremili 
občinski župani in zaslužni pri tem projektu.
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P Pojasnilo Ljubljanskega potniškega prometa
Ker se je pred časom na nas obrnilo nekaj občanov v zvezi z odvzemom Urbane na avtobusu, smo 
se po pojasnilo obrnili na oddelek za stike z javnostjo na LPP. Tamara Deu Ošlak je odgovorila: »Vo-
zovnice, ki jih navajate, so bile odvzete zaradi neplačane voznine za drugo območje; obenem je bilo od-
vzetih nekaj šolskih vozovnic, na katerih je bil zapis območja prav tako napačen.  Zapis na šolski mesečni 
vozovnici je treba vzpostaviti pravilno, ne glede na poenoteno ceno vozovnice, zaradi tehtnih razlogov: 
šolske vozovnice so subvencionirane tudi glede na uporabo območij; obenem je pravilen zapis območja 
na Urbani pomemben predvsem za dijaka ali študenta, saj v primeru, da je območje opredeljeno napač-
no in to ugotovi državni organ, pristojen za subvencionirane vozovnice, dijak ali študent izgubi pravico 
do kartice za časovno obdobje leto dni.«
Kontrolorji LPP so opozarjali občane na liniji 60 na območne meje od 1. septembra pa vse do 20. oktobra 
ter jih informirali o pravilni uporabi validatorja in katero vozovnico si morajo priskrbeti. Občinam smo 
posredovali napotke za ravnanje z validatorjem, shemo območij ter tabelo območij; tudi v avtobusih so 
nalepljene sheme območij. Vse naštete informacije lahko občani pridobijo tudi na www.lpp.si.
Za lažje prepoznavanje mej območij te še enkrat natančno navajamo:
MEJE OBMOČIJ NA LINIJI 30 in 60:
Linija 30: Če potujete iz Ljubljane proti Vodicam oziroma obratno (na liniji 30) prestopate območja, kar 
pomeni, da je postajališče Hraše vzhod še v enem območju; postajališče Zapoge pa je v naslednjem, 
drugem območju.
Linija 60: Če potujete iz Ljubljane proti Vodicam oziroma obratno (na liniji 60) prestopate območja, kar 
pomeni, da je postajališče Povodje (prvo postajališče po Šmartnem) še v enem območju; postajališče 
Skaručna pa je že v naslednjem, drugem območju. Če potujete tako, kot je navedeno zgoraj, je treba šol-
sko vozovnico opredeliti kot šolska vozovnica 2, splošno vozovnico pa kot splošna vozovnica 2. S šolsko 
vozovnico 1 in splošno vozovnico 1 lahko sicer potujete samo v posameznih območjih; na primer med 
Zapogami (linija 30) in med Skaručno (linija 60 ) v enem območju, takoj ko potujete dlje, je treba oprede-
liti vsako vozovnico s številko 2. 
KJE DOBIM KARTICO URBANA, KI JE BILA ODVZETA:
Uporabniki pridobijo svojo odvzeto kartico Urbana v Potniškem centru LPP, na Slovenski 56, pri Borzi na 
Bavarskem dvoru v Ljubljani.  Na odvzetih šolskih mesečnih vozovnicah bomo območni zapis uredili brez 
dodatnih stroškov;  v drugih primerih odvzetih vozovnic so potniki dolžni poravnati 40 evrov za ponovno 
izdajo kartice, lahko pa se odločijo in podajo tudi ugovor, če menijo, da je ta upravičen. Ugovor lahko 
izpišejo v Potniškem centru LPP na za to določen obrazec in ga predajo referentom na blagajni LPP.
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14 Simbioz@
- sožitje generacij v naši občini

v ponedeljek smo spoznavali •	
osnove računalništva in ureja-
nja besedil,
v torek smo udeležence po-•	
peljali na svetovni splet, 
sreda je bil dan komuniciranja •	
prek elektronske pošte,
v četrtek smo spoznali druž-•	

beno omrežje Facebook in si 
na njem ustvarili profile, 
petkov zaključek pa je bil ve-•	
zan na mobilno telefonijo in 
individualno delo.

Za uspešen potek delavnic so po-
skrbeli odlični prostovoljci – učen-
ci Urša Bukovec, Anuša Stare, Zala 
Berce, Karin Gubanec, Klara Ver-
bič, Dominik Klopčič, Aleš Kert (ki 
je bil tudi naša tehnična pomoč) 
in Primož Fabiani (ki je nekatere 
vsebine tudi odlično vodil). Za 
prostovoljno pomoč se jim iskre-
no zahvaljujem. Sebe in šolo so 
predstavili v najboljši luči ter po-
želi aplavz udeležencev ob koncu 

dnevnih delavnic. Na pomoč so 
priskočili tudi lokalni koordinator 
David Kimovec, Nina Rahne, sre-
dnješolec Matic Laharnar, Boštjan 
Stražar, Martina Štupar, učiteljica 
Andreja Bečan in koordinatorka 
šole Barbara Kermavner. Ude-
leženci so jim za vso pomoč pri 
pridobivanju novih znanj iskreno 
hvaležni, prostovoljci pa so sklenili 
projekt z občutkom zadovoljstva, 
saj so naredili nekaj dobrega.
Z veseljem se bomo udeležili pro-
jekta tudi naslednje leto in upamo 
na pozitiven odziv tako udeležen-
cev kot prostovoljcev. 

Barbara Kermavner
Foto: Rok Štupar
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Pozorno poslušam, da bom z vnukom lahko klepetala preko računalnika.

Simbioz@ je vseslovenski pro-
stovoljski projekt, ki povezuje 
dve generaciji. Namen projek-
ta je prek medgeneracijskega 
sodelovanja poskrbeti za dvig 
računalniške pismenosti sta-
rejših. Projektu se je pridružila 
tudi naša občina in Osnovna 
šola Vodice. V tednu od 15. do 
19. oktobra 2012 so delavnice 
potekale v računalniški učil-
nici na OŠ Vodice. Udeležence 
delavnic sta pozdravila rav-
nateljica šole Ivana Bizjak in 
župan občine Aco Šuštar ter 
jima zaželela uspešno delo. V 
nadaljevanju so prostovoljci 
udeležencem predstavili raču-
nalniške veščine in jih teh tudi 
naučili. Teme so si sledile po 
naslednjem razporedu: 



15Že ločujete ali še smetite?
Seveda ločujemo. Prišlo nam 
je v kri in zavedamo se odgo-
vornosti do okolja in do ljudi, 
prikimavate nekateri. Ne lo-
čujemo, ker je prezapleteno, 
ker tudi sosedje ne ločujejo, 
ker nimamo časa, ker imamo 
pomembnejše skrbi, pravite 
drugi. Na Snagi si seveda že-
limo, da bi nas bilo čim več, ki 
nam je mar. Za čisto in zdravo 
okolje, za ohranjanje naravnih 
virov, za nas same, pravzaprav. 
V Snagi cenimo vaš trud pri lo-
čevanju in smo hvaležni tistim, 
ki z nasveti pomagate manj ve-
ščim sosedom in prijateljem.

Spomnimo se …
Leta 2004 je Snaga dokončala 
postavljanje sistema ločenega 
zbiranja papirja, stekla in embala-
že. Že takrat je bil osnovni sistem 
vzpostavljen tudi v naši občini, 
po podelitvi koncesije ljubljanski 
Snagi leta 2006 pa smo ga sku-
paj nadgrajevali. Od takrat pa do 
danes smo občanke in občani na-
redili res velik korak pri ločevanju 
odpadkov. Seveda pa smo lahko 
še (mnogo) boljši in naš cilj je, da 
bi postali družba recikliranja. Ste 
z nami?

In kako bomo še boljši?
Podatki kažejo, da smo na dobri 
poti. Zabojnike za embalažo tudi 
Vodičani že zelo dosledno upora-
bljate, saj je Snaga oktobra zbra-
la že 35 kilogramov embalaže na 
prebivalca. Že druga letošnja no-
vost v vodiški občini pa je širitev 
sistema zbiranja in prevoza bio-
loških odpadkov, ki je bil do zdaj 
omogočen le na območju naselja 
Vodice. 

Z novim letom prihajajo rjavi 
zabojniki
Snaga bo prebivalcem sedmih na-
selij (to so Bukovica,  Utik, Ko-

seze, Skaručna, Vojsko, Repnje 
in Dobruša) omogočila zbiranje 
in odvoz bioloških (BIO) odpad-
kov. Če doma nimate možnosti 
kompostiranja, vas prosimo, da 
izpolnite izjavo za vključitev v sis-
tem zbiranja BIO odpadkov.  Na-
mestitev rjavih zabojnikov na teh 
območjih tako ni obvezna – kdor 
biološke odpadke že uspešno 
kompostira, lahko nadaljuje tudi 
v prihodnje.
V rjave zabojnike odlagamo bio-
loške odpadke in zeleni vrtni od-
pad, in sicer zelenjavne ter sadne 

odpadke vseh vrst, jajčne lupine, 
kavno usedlino ter filter vrečke, 
pokvarjene prehrambne izdelke, 
kuhane ostanke hrane in gnilo 
sadje, papirnate robčke, brisače 
ter papirnate vrečke, odpadno ve-
jevje, travo, listje, rože ter plevel, 
steljo malih rastlinojedih živali in 
lesni pepel.
Biološke odpadke zbirate bodisi v 
biorazgradljivi bodisi v papirnati 
vrečki (na primer od kruha) ali pa 
jih zavijete v papir.

Informacije so oddaljene le klik 
ali dva
Občani večino odgovorov na svo-
ja vprašanja oziroma rešitev za 
svoje težave najdete na Snaginih 
spletiščih www.snaga.si in www.
mojiodpadki.si ali v publikaciji z 
napotki za ravnanje z odpadki, ki 
so jo (tudi) letos prejela vsa go-
spodinjstva. Lahko tudi pokličete 
v Snagin center za pomoč in pod-
poro uporabnikom (01/477 96 00), 
pišete na e-naslov snagalj@snaga.
si ali zastavite vprašanje na
Snaginem profilu Facebook www.
facebook.com/SnagaLjubljana.

Nina Sankovič, Snaga
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Rjave zabojnike vam bo Snaga 
predvidoma pripeljala po 17. 
decembru 2012, prvo praznje-
nje pa pričakujte konec januar-
ja (natančne informacije bodo 
med drugim zapisane na hrb-
tni strani Snagine položnice). V 
zimskem obdobju (decembra, 
januarja in februarja) bo Snaga 
BIO odpadke odvažala na tri 
tedne, preostale mesece v letu 
pa na vsakih 14 dni (zadnje ve-
lja tudi za naselje Vodice).
Odvoz BIO odpadkov je ob sre-
dah, zabojnike za embalažo in 
preostanek odpadkov pa Sna-
ga prazni ob petkih. 



16 Občina ni dobila krajevnih skupnosti

Spremenjen režim brezplačnega parkiranja v Vodicah

d/
Na volišču štev.: 004 (Gasilski dom 
Zapoge), ki pokriva naselja Zapoge, 
Dornice in Torovo, je skupaj voliv-
cev 284, od tega je glasovalo skupaj 
149 volivcev.

od tega je bilo 146 glasov ve-•	
ljavnih in 3 neveljavni 
ZA je glasovalo 68 glasov•	
PROTI je glasovalo 78 glasov•	

e/
Na volišču štev.: 003 (Kulturni dom 
Vodice), ki pokriva naselje Vodice, 
je skupaj volivcev 1.228, od tega je 
glasovalo skupaj 746 volivcev

od tega je bilo 723 glasov ve-•	
ljavnih in 23 neveljavnih 
ZA je glasovalo 177 glasov•	
PROTI je glasovalo 546 glasov•	

•	
M. K.

b/
Na voliščih štev.: 001 (Zadružni 
dom Skaručna) in štev.: 005 (Gasil-
ski dom Polje), ki pokrivajo naselja 
Skaručna, Vojsko, Povodje in Polje, 
je skupaj volivcev 578, od tega je 
glasovalo skupaj 359 volivcev. 

Od tega je bilo 349 glasov ve-•	
ljavnih in 10 neveljavnih 
ZA je glasovalo 165 glasov•	
PROTI je glasovalo 184 glasov•	

c/
Na volišču štev.: 002 (Gasilski dom 
Repnje), ki pokriva naselji Repnje in 
Dobruša, je skupaj volivcev 359, od 
tega sta glasova skupaj 202 voliv-
ca.

od tega je bilo 195 glasov ve-•	
ljavnih in 7 neveljavnih 
ZA je glasovalo 89 glasov•	
PROTI je glasovalo 106 glasov•	
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Novembra, ko smo državljani 
dajali glas za enega od treh kan-
didatov za predsednika države, 
smo v naši občini imeli tudi refe-
rendum o krajevnih skupnostih. 
Kot so pokazali rezultati prešte-
tih volilnic, se krajani niso odlo-
čili zanje. Spodaj lahko pogleda-
te, kako smo glasovali.

a/
Na voliščih štev.: 006 (Gasilski 
dom Utik), 007 (Gasilski dom Šinkov 
Turn), ki pokrivajo naselja Koseze, 
Šinkov Turn, Selo, Vesca, Utik in Bu-
kovica, je glasovalo skupaj 779 vo-
livcev. 

Od tega je bilo 766 glasov ve-•	
ljavnih in 13 neveljavnih 
ZA je glasovalo 357 glasov•	
PROTI je glasovalo 409 glasov•	

Občinska uprava je te dni spremeni-
la način parkiranja na Kopitarjevem 
trgu z namenom, da se ta problema-
tika končno uredi, domači prebivalci 
pa nemoteno pustijo vozilo na par-
kirišču. V zadnjem času je namreč 
zaradi voznikov iz drugih občin, ki 
so na tem parkirišču pustili avto ves 
dan, prišlo do prezasičenosti parki-
rišča. Vse občane, ki pridejo z avtom 
v središče Vodic, obveščamo, naj na 
vidnem mestu znotraj avta pustijo 
sporočilo o času prihoda in ne bodo 
tako imeli nobenih težav.

Vzrokov za to, da so se iz bele cone 
parkirišča spremenila v modro, je več. 
Kot redna praksa se je namreč pokaza-
lo puščanje vozil lastnikov iz sosednjih 
občin, ki so potem odšli bodisi na av-
tobus bodisi jih je več odšlo na delo v 
Ljubljano. Zaradi tega so se parkirišča 
hitro napolnila, prebivalci občine pa 
nismo našli prostega prostora. Tudi 
uvedba nove avtobusne linije je s se-
boj prinesla večjo potrebo po parkir-
nih prostorih. Zato pogosto niso mogli 
parkirati občinski uslužbenci, pa tudi 

zdravstveni delavci ali zaposleni na 
pošti ne. 
Po novem torej ni več parkirnih mest, 
označenih z belo barvo, kjer je bilo 
možno celodnevno parkiranje, ampak 
so le parkirna mesta, označena z mo-
dro in rumeno barvo. Parkirna mesta, 
označena z modro barvo, so namenje-
na kratkotrajnemu parkiranju – modre 
cone. Kratkotrajno brezplačno parki-
ranje (časovno omejeno brezplačno 
parkiranje) je uvedeno na parkirnih 
pasovih v neposredni bližini upravnih 
funkcij (občina, zdravstvo, trgovina …). 
Pred kulturnim domom so štiri parkir-
na mesta, kjer je možno parkirati za 
največ 30 minut in to tudi jasno ozna-
čiti na armaturi vozila. Označite lahko s 
parkirno uro ali listkom. Druga modra 
parkirna mesta pa so namenjena krat-
kotrajnemu parkiranju za največ dve 
uri, kar pa mora biti prav tako jasno 
označeno na vozilu. Parkirne ure so na-
prodaj na bencinskih servisih, v poslo-
valnicah AMZS in v trgovini v Vodicah. 
Kot parkirna ura pa velja tudi čitljivo 
izpisan listek s časom prihoda, ki je na-
stavljen na armaturni plošči vozila.

Dve parkirni mesti, označeni z rumeno 
barvo in precej širši, sta namenjeni in-
validom. Druga parkirna mesta, ozna-
čena z rumeno barvo, so namenjena 
uslužbencem občine, zdravstva in 
drugim zainteresiranim redno  zapo-
slenim na območju Kopitarjevega trga. 
Seveda pa je celodnevno brezplačno 
parkiranje še vedno možno na parkiri-
šču pred pokopališčem.

M. K.
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Odvoz
odpadne folije
Čeprav odpadki iz katere koli 
gospodarske dejavnosti bre-
menijo nosilca te dejavnosti, 
je Občina Vodice v preteklih 
letih nudila kmetijskim gospo-
darstvom, predvsem v zvezi 
z odpadno folijo, izdatno po-
moč, saj so bile organizirane 
(predvsem po zaslugi Janeza 
Podgorška iz Vodic) številne 
zbirne točke pri posameznih 
kmetijah, za kar jim gre poseb-
na zahvala.

Z letošnjim letom pa se je poja-
vila nova, še boljša možnost, ne 
le za odpadno folijo, ampak tudi 
za številne druge odpadke. V in-
dustrijski coni Komenda je na lo-
kaciji blizu Žej podjetje Komteks, 
ki zbira in odkupuje sekundarne 
surovine. Občina Vodice se za-
vzema, da bi posamezni kmeto-

valci (predvsem iz Vodic in drugih 
bližnjih vasi) uporabili možnost la-
stnega odvoza odpadne folije na 
to odjemno mesto, obenem pa bi 
zaenkrat ohranili občasni odvoz z 
dosedanjih lokacij v Zapogah 21a, 
Polju 25, Skaručni 33, Kosezah 22, 
Vesci 9 in Vojskem 6, Repnjah 37 
in Bukovici 16.  Prvi tak odvoz bi 
bil 4. decembra 2012. Ker podjetje 
Komteks zbira in celo odkupuje 
tudi druge surovine in ker deluje 
v neposredni bližini naše občine, 
je to gotovo dobrodošla ponud-
ba tudi za druge občane, ki bi 
želeli oddati določene odpadne 
materiale.   

Rado Čuk –
višji svetovalec I
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Oktobrska izredna občinska seja 
je bila sklicana z enim samim 
namenom; objavljen je bil jav-
ni razpis, na katerega se je pri-
javila tudi Občina Vodice. Zato 
je morala biti v proračun 2012 
vključena posebna postavka v 
zvezi z energetsko sanacijo OŠ 
Vodice. Občinska uprava upa, 
da bo tokrat občinski proračun 
lahko okrepila s sredstvi od mi-
nistrstva za infrastrukturo in 
prostor. Predlagane spremembe 
Odloka o proračunu Občine Vo-
dice za leto 2012 so bile sprejete 
z devetimi glasovi za. Vzdržali 
so se svetniki Nove Slovenije.

Uvodoma je bilo med svetniki ne-
koliko nasprotujočih si mnenj okoli 

dnevnega reda, natančneje zapi-
snika 20. redne seje občinskega 
sveta, ki je bila 1. oktobra. Svetnica 
Mojca Ločniškar je predlagala umik 
zapisnika, saj je šlo za izredno sejo, 
Anton Kosec pa se s predlaganim 
ni strinjal, saj v poslovniku primer 
ni natančno določen. In če ni, ni z 
dnevnim redom nič narobe. Kljub 
temu je dal župan predlog umika 
na glasovanje, vendar je dnevni 
red ostal nespremenjen. Ločniškar-
jeva je imela v zvezi z zapisnikom 
pripombo: »Predlagala sem, naj se 
ljudem jasno pove, da  bodo glaso-
vali o krajevnih skupnostih, ki ne 
bodo pravne osebe in zatorej ne 
bodo imele svojega premoženja. 
Peter Podgoršek pa je dodal, naj se 
to zapiše tudi na glasovnice.«
Direktorica občinske uprave mag. 
Nataša Hribar je pri pojasnjevanju 
sprememb predlaganega proraču-

na za 2012 navedla novo postavko 
Energetska sanacija OŠ Vodice v 
vrednosti 20 tisoč evrov. Ker gre za 
projekt, s katerim želijo kandidirati 
za pridobitev kohezijskih in držav-
nih sredstev, mora biti ta postavka 
posebej določena v proračunu. Gre 
namreč za razpis ministrstva za in-
frastrukturo in prostor (Sofinancira-
nje operacij za energetsko sanacijo 
stavb v lasti lokalnih skupnosti) za 
obdobje 2013–2015, ki predvideva 
velik delež nepovratnih sredstev. 
Na ta račun so zmanjšali postavko 
Oskrba s pitno vodo, ker se zneski 
itak ne bodo porabili v tem letu, 
kot je pojasnila občinska uprava. 
Svetnik Maksimilijan Alfirev se je 
strinjal z vnosom te postavke, če 
lahko na ta način kandidira obči-
na za kohezijska sredstva. Ni pa se 
strinjal z jemanjem denarja s po-
stavke oskrba s pitno vodo, ampak 
je predlagal, da bi od vsake postav-
ke vzeli po malo. Nakar mu je tudi 
Miran Sirc odvrnil, da je tako bolje 
zato, ker se z naslova krvavškega 
vodovoda do konca leta predvide-
na sredstva ne bodo porabila. 
Svetnik Anton Kosec je predlog re-
balansa podprl, saj je to priložnost, 
ki je ne gre zamuditi. Obenem pa 
se je glasno vprašal in predlagal, 
da bi morebiti semkaj uvrstili tudi 
energetsko sanacijo gasilskih do-
mov. Kar v tem primeru žal ni mo-
žno, saj razpis omenja le stavbe v 
občinski lasti, gasilski domovi pa to 
niso. Tudi bivše stavbe KS ne pride-
jo v poštev, ker se v stavbah ne sme 
izvajati pridobitna dejavnost. Moj-
ca Ločniškar je želela vedeti, ali je 
izvajalec že znan, nakar ji je župan 
Aco Šuštar odgovoril, da pogovo-
ri sicer že potekajo, izbran pa bo 
najbolj resen in ugoden kandidat. 
Predlagane spremembe Odloka o 
proračunu Občine Vodice za leto 
2012 so bile sprejete z devetimi 
glasovi za. Vzdržali so se svetniki 
Nove Slovenije.

Monika Kubelj
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Vgradnja mikrokogeneracijske 
naprave v OŠ Vodice

Ukrep za zmanjšanje emisij toplogrednih plinov

Soproizvodnja toplote in elek-
trične energije ali kogeneracija 
(SPTE) je proces istočasnega 
pretvarjanja energije goriva v 
toploto in električno energijo. 
Gorivo je lahko fosilnega izvo-
ra (zemeljski ali utekočinjeni 
plin, tekoča goriva ali premog) 
ali obnovljiv vir energije (bio-
masa, bioplin, deponijski plin). 
Zaradi visokih prihrankov go-
riva je soproizvodnja ena od 
najpomembnejših ukrepov 
za zmanjšanje emisije toplo-
grednih plinov za doseganje 
kjotskega cilja – 8 odstotkov 
za Slovenijo. V skladu z evrop-
sko direktivo 2004/08/ES o so-
proizvodnji se med male SPTE 
uvrščajo vse enote z električno 
kapaciteto, manjšo od 1 MW, 
mikro SPTE pa z manjšo od 50 
kW. 

Sodobni sistemi za SPTE dosega-
jo zelo visoke skupne izkoristke, 
tudi preko 90 odstotkov. Pri loče-
ni proizvodnji električne energije 
se približno dve tretjini vhodne 
energije fosilnih goriv porabi za 
pokrivanje toplotnih izgub, pri 
soproizvodnji pa to toploto zaja-
memo in koristno porabimo za 
ogrevanje. Na ta način bolje iz-
rabimo energijo neobnovljivega 
fosilnega goriva ter v primerjavi 
z ločeno proizvodnjo električne 
energije in toplote dosegamo pri-
hranek energije.

Za soproizvodnjo obstaja več raz-
ličnih tehnologij, izbira je odvisna 
predvsem od področja uporabe. 
Pri SPTE s plinskim batnim motor-
jem ta poganja trifazni električni 
generator, toplota, pridobljena 

od hlajenja motorja in dimnih 
plinov, pa se uporablja za ogreva-
nje in/ali pripravo tople sanitarne 
vode kot prikazuje slika 1. 
Slika 1: Delovanje mikro SPTE

V času poletnih počitnic 2012 
smo poleg obstoječe kotlovnice 
v OŠ Vodice vgradili mikrokoge-
neracijsko napravo, ki deluje na 
plinski batni motor. Naprava ima 
deklarirano električno moč 30 kW 
in toplotno moč 62 kW. 

Obratovanje naprave je predvide-
no v času ogrevalne sezone, torej 
od oktobra do maja. Naprava de-
luje na energent zemeljski plin, 
katerega porabo plačuje investi-
tor Petrol d. d., toplota se prek ka-
lorimetra pošilja v obstoječi ogre-
valni sistem objekta, proizvedena 
električna energija pa se pošilja v 
električno omrežje.

Pogodba z Občino Vodice in OŠ 
Vodice je sklenjena za deset let 

(Petrol bo v tem času OŠ plače-
val najemnino oziroma služnost 
za uporabo prostorov kotlarne), 
potem pa naprava brezplačno 
preide v last občine oziroma OŠ 
Vodice, ki lahko z njo še naprej 
proizvaja toploto in elektriko.

Naprava je bila poizkusno zagna-
na oktobra 2012, redno obratova-
nje pa je predvideno po pridobitvi  
odločbe o podpori za električno 
energijo, proizvedeno iz SPTE, 
ki jo izda Javna agencija RS za 
energijo. Zaradi dolgotrajnosti 
pridobivanja omenjene odločbe 
pričakujemo redno obratovanje 
januarja 2013.

V okviru vgradnje mikrokogene-
racijske naprave je Petrol obnovil 
tudi prostor shrambe za kuhinjo 
ter dodatni prostor med shrambo 
in kotlovnico, kjer je naprava loci-
rana. 

Boštjan Zajc (Petrol d.d.)

Obratovanje naprave je predvideno v času ogrevalne sezone.
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Ni ga Vodičana, ki ne bi poznal veli-
kega jezikoslovca Jerneja Kopitarja. 
Njegov sloves je segal čez občinsko 
in državno mejo, njegov prispevek 
k ohranjanju slovenske besede je bil 
velik. Pisalo se je leto 1780, ko se je ro-
dil v Repnjah in svoj ustvarjalni višek 
doživel na bližnjem Dunaju, kjer je bil 
dolga leta tudi pokopan. Trajalo je kar 
nekaj časa, da so posmrtne ostanke 
prenesli v Slovenijo, na pokopališče 
Navje. Občina Vodice se ves čas tru-
di ohranjati spomin nanj, zato je tudi 
letos priredila 15. Kopitarjeve dneve, 
vrhunec pa je bila slovesnost ob ob-
novitvi Kopitarjevega spomenika na 
Navju. 
Slovesnost ob 115-letnici prenosa po-
smrtnih ostankov Jerneja Kopitarja na 
ljubljanskem Navju sredi oktobra je 
bila lepo pripravljena, nabita s čustvi 
in ljubeznijo do slovenskega jezika. 
Med prisotnimi niso bili le mnogi ob-
činski svetniki, ampak veliki še živeči 
jezikoslovec Jože Toporišič. Zadnji 
velja za pravo eminenco na svojem 
področju in je gotovo eden od naj-
bolj spoštovanih slovenistov, čeprav 
se z njim tudi niso vsi vedno strinjali. 
Kljub visoki starosti in vidni opešano-

Slovesnost ob Kopitarjevem grobu

sti se je tudi Toporišič udeležil slavja 
našega velikega Repnčana, katerega 
zasluga je med drugim tudi ohranja-
nje vrednosti našega jezika. Po uvodu 
Godbe Vodice, ki je zaigrala državno 
himno, je navzoče pozdravila vodite-
ljica Tanja Dominko, sicer novinarka 
na Radiju Ognjišče. »Spoštovani ude-
leženci, prijazno pozdravljeni na da-
našnjem spominskem  dogodku, ob 
115-letnici vrnitve posmrtnih ostan-
kov slovenskega jezikoslovca Jerneja 
Kopitarja domov v Slovenijo z Dunaja, 
kjer je umrl leta 1844. Čeprav ne rav-
no v rodne Repnje , kjer je luč življenja 
ugledal 21. avgusta 1780, pa vendar v 

Ljubljano, kjer se je začela njegova 
čudovita znanstvena pot. In kdo bi si 
mislil, da bo k zadnjemu počitku kdaj 
legel prav k tistim ljudem, s katerimi 
se je veliko pogovarjal, si dopisoval. Z 
nekaterimi tudi polemiziral. V njegovi 
neposredni bližini počivajo namreč 
dramatik Anton Tomaž Linhart, pe-
snik Valentin Vodnik, literarni zgodo-
vinar in kritik Matija Čop ter plejada 
drugih uglednih mož,« je nekaj besed 
nanizala voditeljica in pozdravila vse 
prisotne. 
Izpostavila je nekaj imen iz sveta po-
litike in znanosti, zaradi katerih je bil 
dogodek še bolj slovesen: direktor 

Direktor Urada za verske skupnosti, Silvester Gabršek: »Znal je ceniti svoje in 
spoštovati druge.«

Pesem, ki jo je Antonija Baksa 
Srnel posvetila

Jerneju Kopitarju

Otroštvo med travniki …
Treba je pohiteti

še preden zapade prvi sneg.
Mesto veliko, tuje –

čaka.
Učeni možje,

zbadljivi sošolci in ti Jernej,
vedoželjni gorenjski fantič, si 

pustil ptičja gnezda
na repenjskem hribu.

Dolgo te ni bilo.

Drevje se je odevalo
v nova oblačila

in preden je zapadel
prvi sneg

si našel pot domov.
abs,1997 Tudi narodne noše niso manjkale.
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Slovenskega znanstvenega inštituta 
na Dunaju dr. Vincenc Rajšp, podpred-
sednik Kopitarjevega društva Slo-
venije in književnik Vladimir Gajšek, 
direktor urada za verske skupnosti 
Silvester Gabršček, pobudnik posta-
vitve kenotafa oziroma simboličnega 
Kopitarjevega groba Ivan Martelanc 
in član SAZU dr. Janez Dular, ki je bil 
prvi minister v prvi vladi za Slovence 
po svetu, pa predstavniki Narodne 
univerzitetne knjižnice v Ljubljani, 
Oddelka za slovenistiko na Filozofski 
fakulteti, Zavoda za varstvo kulturne 
dediščine in drugi. Seveda je omenila 
tudi domače občinske svetnike, pred-
stavnike Občine Vodice z direktorico 
mag. Natašo Hribar na čelu in župa-
nom Acom Šuštarjem.
Toplo je pozdravil Vladimir Gajšek, 
prevajalec, slikar in podpredsednik 
Kopitarjevega društva Slovenije: 
»Pozdravljeni vsi, ki sanjate, pojete in 

govorite v slovenskem jeziku.« Izrazil 
je veselje, da smo slavnostno počastili 
njegov grob in njegovo ime, a dodal, 
da bi vendarle moral imeti več velja-
ve. Dandanašnjim bi ga morali pred-
staviti z novimi pogledi ter opomniti 
na njegovo veliko jezikovno in kultur-
no vlogo. Tudi Vincenc Rajšp, direktor 
Slovenskega znanstvenega inštituta 
na Dunaju, je povedal, da je Kopitar 
zelo vidna slovenska osebnost, ki je 
delovala na Dunaju. »Bil je izjemen 
promotor slovenskega jezika,« je bil 
njegov komentar. 
Ker je Jernej Kopitar največje ime, s 
katerim se lahko ponašajo Vodice, 
je gotovo pohvalno, da so se tudi 
prejšnji župani trudili za ohranjanje 
njegovega spomina. Anton Kokalj je 
prispeval k organiziranju Kopitarjevih 
dnevov, Brane Podboršek je omogo-
čil izid Kopitarjevega življenjepisa, 
sedanji župan pa je pristopil k obnovi 

Moški pevski zbor je ob tej priložnosti zapel pesem Lipa zelenela je, ki je bila za ta 
dogodek izjemno primerna. Peli so jo namreč tudi takrat, ko so prenesli njegove 

posmrtne ostanke na slovenska tla.
Spomenik je delo Vojka Mužine iz 

Kamnoseštva Mužine.

spomenika. Podpira tudi prizadeva-
nja Ivana Martelanca za postavitev 
replike nagrobnika na pokopališču 
Sankt Marx na Dunaju. Sedanji župan 
Aco Šuštar je položil spominski venec 
k nagrobniku in povedal: »Vesel sem, 
da ste danes prišli tisti, ki vam naš ve-
liki rojak resnično nekaj pomeni. Ne 
glede na to, da je bil Kopitar rojen že 
pred 232 leti, so njegove sledi še ve-
dno zelo vidne. V občini se trudimo 
ohranjati vrednost zapuščine tega 
kulturnega velikana. Posebno hvale-
žen sem za pobudo, ki jo je Občina 
Vodice z veseljem podprla. Letos so 
se svetniki strinjali z zasnovo Kopi-
tarjevega kulturnega centra, ki bo še 
dodatno obogatil življenje v naši ob-
čini.« Ob tej priložnosti je prvič javno 
povedal, da je bila podpisana pogod-
ba med Zbornico za arhitekturo in 
prostor Slovenije ter Občino Vodice 

Zbralo se je kar lepo število  ljudi. Vladimir Gajšek
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»K spomeniku bom v imenu vseh občanov Občine Vodice položil cvetje, ki naj 
bo izraz naše pripadnosti, spoštovanja in zaveze, da po zgledu tega velikega 

Slovenca tudi mi storimo kar največ za naš slovenski jezik in domovino,« je 
povedal župan Aco Šuštar.

Kdo je bil in kaj 
je predstavljal?

Jernej Kopitar se je rodil 21. avgusta 
1780 v Repnjah pri Vodicah, umrl pa 
prav tako v avgustu, in sicer 11. avgu-
sta 1844 na Dunaju. Na svet je prive-
kal kot sedmi otrok Jakoba Kopitarja, 
kmeta, župana in cerkvenega ključarja 
ter njegove žene Marije. Ko je končal 
2. razred gimnazije, sta mu za kolero 
umrla starša. Diplomiral je na ljubljan-
skem liceju in bil najprej zasebni učitelj 
v Zoisovi hiši. Kasneje je bil tajnik, knji-
žničar ter varuh mineraloške zbirke. V 
Zoisovem krožku je spoznal pesnika 
Valentina Vodnika, dramatika Antona 
Tomaža Linharta in pesnika ter jeziko-
slovca Jurija Japlja. S Zoisovo finančno 
podporo je 1808 odšel na Dunaj, da bi 
študiral pravo. Tam je ostal do svoje 
smrti.
To, da je izšel iz Zoisovega krožka, je 
močno vplivalo na njegovo miselnost, 
saj ga je podpiral pri uresničitvi njego-
vih znanstvenih in literarnih interesov. 
Njegov literarni prvenec je bila igra Au-
gusta von Kotzebuea Der Hahnensc-
hlag, ki jo je priredil in ji dal naslov Tin-
ček Petelinček. Igra je bila uprizorjena 
leta 1803 v ljubljanskem stanovskem 
gledališču. Med igralci so bili pred-
vsem otroci, med drugim tudi otroci 
Zoisove sestre. Največ se je ukvarjal z 
jezikoslovjem in slovničarstvom. Že v 
mladih letih se je začel zanimati za iz-
vor stare cerkvene slovanščine. Tudi v 
slovnici je natančno pisal o delovanju 
in jeziku sv. Cirila in Metoda ter o cirilici 

in glagolici.
Leta 1806 je Kopitar poučeval konteso 
Eugenie-Lucie-Adelaide Bellegarde 
slovenščino. To je bil eden od razlo-
gov, da se je začel intenzivno ukvar-
jati s študijem slovenske slovnice, saj 
takrat ni imel na razpolago ustreznih 
učbenikov. Izdal je prvo slovensko 
znanstveno slovnico Grammatik der 
slavischen Sprache in Krain, Kärnten 
und Steyermark (1808-1809). Na Du-
naju je navezal stike z Novogrki, Srbi, 
Romuni in Albanci. Z njimi se je rad 
sestajal in se tako naučil še drugih jezi-
kov. Prisvojil si je znanje nemščine, gr-
ščine, latinščine, francoščine, anglešči-
ne in italijanščine, obvladal pa je tudi 
južnoslovanske jezike. Leta 1810 je na 
Dunaju postal cenzor za slavistične in 
novogrške knjige.
V avstrijskih znanstvenih časopisih je 
Kopitar objavljal spise o jeziku, zgodo-
vini, literaturi in kulturi Slovencev ter 
drugih slovanskih narodov. Teh spisov 
je 126. Vsa njegova dela so bila napisa-
na v nemščini in latinščini. Njegova za-
sluga je bila, da je leta 1817 na ljubljan-
skem liceju nastala stolica za slovenski 
jezik, ki jo je zasedel njegov učenec 
Franc Metelko. Tam je poučeval tudi 
Vuk Stefanović Karadžić, katerega 
delo je Kopitar zelo cenil. Po njegovem 
mnenju naj bi bila srbska poezija zgled 
slovenskim pesnikom.
Po Kopitarjevem načrtu naj bi kranjski 
pisatelji namesto nemških prevajali la-
tinska dela. S tem je poskušal sloven-
ščino očistiti germanizmov. Poleg tega 
naj bi sestavili popoln slovar kranjske-
ga jezika. Želel si je, da bi se zahodni 
Slovani duhovno in kulturno združili s 

pomočjo skupnega črkopisa po načelu 
kolikor glasov, toliko črk. Navdih za to 
je verjetno dobil v knjigi Janeza Žige 
Popoviča Untersuchungen vom Mee-
re iz leta 1750, ki so bile v Zoisovi knji-
žnici, ter pri starih Grkih, ki so se kljub 
narečij vsi držali enega pravopisa.
Kopitar je imel veliko število korespon-
dentov. Med njimi je bil Urban Jarnik. 
Nekaj časa je bil tudi Vodnikov konku-
rent, saj se je z njim boril za pozornost 
Dobrovskega. Njegovo zanimanje za 
staro cerkveno slovanščino je postaja-
lo iz leta v leto večje in je predstavlja-
lo središče njegovih raziskav. Skoraj v 
vsakem pismu je prosil Dobrovskega 
za izdajo kritične slovnice cerkveno-
slovenskega jezika. Na Slovenskem je 
bil Kopitar do leta 1830 ena od vodil-
nih osebnosti na kulturnem področju. 
V tem času je veliko truda vložil v či-
ščenje jezika, zbiranje besed, sesta-
vljanje šolskih učbenikov in reformira-
nje črkopisa. Leta 1836 je izdal knjigo 
Glagolita Clozianus, v kateri je med 
drugim obravnaval Brižinske spome-
nike in svojo teorijo o nastanku stare 
cerkvene slovanščine. V tem delu je 
predstavljena tudi njegova panonska 
teorija. Skupaj z Josefom Dobrovskim 
in Pavlom Jožefom Šafárikom je bil 
ustanovitelj znanstvene slavistike in 
pionir avstroslavizma. Kopitar je bil 
tudi utemeljitelj panonske teorije, po 
kateri naj bi bil izvor staroslovanskega 
jezika v Panoniji. Kopitar ni želel, da bi 
ga portretirali, zato ne obstaja skoraj 
nobena njegova slika. Za svoje zaslu-
ge je leta 1842 prejel odlikovanje Pour 
le Mérite za znanost in umetnost kralja 
Friderika Viljema IV.

za idejni in projektni del dvostopenj-
skega odprtega javnega natečaja, ki 
bo prinesel najbolj primerne rešitve 
omenjenega občinskega središča. Do-
dal je, da se na mnogih koncih občine 
čuti Kopitarjevo prisotnost. Po njem 
se imenuje glavni trg pa občinski ča-
sopis, prisoten je v knjižnici. »Za samo 
ohranitev njegovega spomina je bilo 
od leta 1985 narejenega veliko, pred-
vsem po zaslugi Kopitarjevih dnevov. 
Najprej z vzpostavitvijo Kopitarje-
ve spominske sobe v hiši v Repnjah, 
kjer je nekoč stal njegov dom, nato z 
ustanovitvijo Kopitarjevega društva 
Slovenije v letu 1990, katerega pred-
sednik je Jože Peternel. Slovesnost je 
sklenila Godba Vodice.

Tekst: Monika Kubelj
Foto: Rok Štupar
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FOTO: HK iTAKSPort Utik v Puli. Zgornja vrsta z leve: Rok Nahtigal, Franci Rojc, 
Sašo Rajsar, Bor Ladiha, Milan Hafner in Štefan Nahtigal; spodnja vrsta: Andraž 

Žnidar, Boštjan Fon in vratar Miha Bajt z bodočim podmladkom kluba (Foto: 
Živa Žerovnik)

iTAKSport Utik je odnesel po-
kal na Hrvaškem. Utičani so bili 
namreč izjemno uspešni tudi na 
mednarodnem turnirju v hokeju 
na rolerjih. Franci Rojc pa je od-
šel domov z nazivom najboljše-
ga igralca turnirja. 

Del hokejskega spektakla v Pulju, 
kjer so Hrvati s pomočjo našega 
Jureta Koširja in njegovega švi-
carskega prijatelja Daniela Zim-
mermanna iz agencije CM sports 
izpeljali ledene boje v puljski areni 
v okviru lige EBEL, je bil tudi Pat-
tinaggio Cup, mednarodni turnir 
v hokeju na rolerjih. Po prvotni za-
misli naj bi se igral prav tako med 
zidovi rimskega amfiteatra, a se je 
nato preselil na igrišče, kjer je pulj-
ski kotalkarski klub daljnega leta 
1922 (ko so po njih še gazili škornji 
sosednje dežele) osvojil naslov ita-
lijanskega kotalkarskega hokejske-
ga prvaka.
Tri slovenska moštva, eno italijan-
sko ter štiri hrvaške ekipe so pre-
križale palice na turnirju, ki je ves 
dan na igrišče drsalnega oziroma 
rolerskega centra Pattinaggio (kar 
pomeni drsanje) privabil precej 
obiskovalcev, hkrati pa je sodelujo-
če prišla pozdravit skoraj vsa ekipa 
Medveščaka iz Zagreba. V predtek-
movanju so se med našimi pred-
stavniki prvi poslovili igralci IHK 
Tupaliče, v polfinale pa sta se uvr-
stili moštvi tolminskih Muflonov in 
vodiški HK iTAKSport Utik. Zadnji 
so veljali za favorite, sploh po prvi 
tekmi, ko so z levo roko pometli z 
zagrebškimi Kunami (6 : 1), ki jih od 
obstoja do danes ni premagala še 
nobena hrvaška ekipa. Utičani so 
s polnim izkupičkom (poleg Kun 
so premagali še Kwins iz Trsta (1 : 
0), za katere je igral tudi nekdanji 
evropski kotalkarski prvak Samo 
Kokorovec, in Tupaliče (2 : 0)) v pol-
finalu povsem gladko premagali 
domačine Pula Gladiators (12 : 2) in 
se v finalu še enkrat srečali z neu-
godnimi Tržačani. Ti so v polfinalu 

Začetki kluba segajo še v leta pred pomladjo 1996, ko je na dvo-
rišču Štefana Nahtigala st. (ki je bil prvi sponzor in prvi navijač 
moštva – kar je še vedno) začelo trenirati pet igralcev. Takrat se 
je hokej v okolici Utika igral še na zamrznjenih jezercih in "lužah". 
Leta 1996 so začeli trenirati nekoliko resneje. Na državnem prven-
stvu leta 1997 so zasedli skupno 10. mesto (25 ekip), dan po boži-
ču tega leta pa so že osvojili 2. mesto na 5. turnirju HK Jelen (hokej 
na ledu), kapetan Štefan pa je bil prvi strelec turnirja. Leta 2000 je 
bila ustanovljena In-line Zveza Slovenije, začelo se je igrati uradno 
državno prvenstvo (prvo leto je bilo prijavljenih 21 ekip), najbolj-
ših osem pa se je pomerilo v finalu za naslov državnih prvakov. Po 
uspešni sezoni 2002 so bili seveda cilji zelo visoki, vendar pa so 
v državnem prvenstvu na koncu zasedli 7. mesto. Kljub temu so 
ubranili prva mesta iz prejšnje sezone v ligi ter turnirju v Vodicah, 
na turnirju v Trstu ter v ligi Ferdinand, prav tako pa so zmagali 
na novoletnem turnirju v Renčah. Igralci Štefan in Rok Nahtigal 
ter Igor Hriberšek so bili ponovno vpoklicani v reprezentanco, s 
katero so zasedli 7. mesto na svetovnem prvenstvu skupine A. V 
sezoni 2005 pa je dosegel klub največji uspeh do tega trenutka 
– osvojitev naslova državnih prvakov v članski kategoriji. Ekipa 
Ebatt Utik je že po rednem delu prvenstva osvojila prvo mesto, 
nato pa zmagala še v četrt-finalu, polfinalu in finalu, kjer je z re-
zultatom 2 : 1 premagala prej trikrat zaporedoma državne prvake, 
ekipo Mission Asa Naklo. Poleg izjemnega uspeha na državnem 
prvenstvu je Ebatt Utik v sezoni 2005 osvojil tudi 2. mesto na Po-
kalu Slovenije. Uspehi so se vrstili še naprej, zaradi česar se je ime 
Utik ponesel tudi čez mejo.
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premagali Tolmin, ki je na koncu 
osvojil tretje mesto.
Redni del velikega finala se je kon-
čal z rezultatom 2 : 2, naši fantje so 
dvakrat vodili in imeli vajeti igre v 
svojih rokah, Italijane pa je pred 
neprestanimi napadi Utika, edine-
ga slovenskega člana avstrijskega 
razširjenega rolerskega hokejske-

ga prvenstva ÖIHL in letošnjega 
viceprvaka lige, ki se igra po vzoru 
ledene lige EBEL, reševala obram-
ba Kwinsov. Po koncu rednega 
dela je sledila serija kazenskih stre-
lov, kjer je briljiral vratar Utika Miha 
Bajt. Šele v sedmi seriji kazenskih 
strelov je odločilni zadetek za Utik 
prispeval Milan Hafner. Igralci mo-

Bučka z 
okrasom

Tale bučka, ki jo vidite na sliki, je 
delo Tilke Rahne iz Sela. Na njej 
piše Kjer rožce najlepše cveto in 
Lepo je res na deželi. Z njo verje-
tno čutijo mnogi, ki živijo na po-
deželju. Zanimivost je verjetno 
nastala tako, da je Tilka Rahne še 
v majhno bučko vrisala verz, črke 
pa so z bučko rasle in rasle.

štva iz majčkene občine Vodice pri 
Ljubljani so odnesli domov tudi lo-
voriko najboljšega igralca turnirja, 
pripadla je Franciju Rojcu, ki je v 
Pulju s predznanjem treniranega 
gimnasta prikazal res izjemen ta-
lent in srčnost, ki pritiče hokejski 
igri.

M. K.

Občinski svetniki so sprejeli 
pravilnik o tržnem redu lokalne 
kmečke tržnice v Vodicah. Sve-
tujemo, da si ga preberejo vsi, ki 
jih zanima stojnica na tej tržnici, 
saj morajo poznati svoje odgo-
vornosti in naloge. Prodajalci 
lahko stojnico najamejo za stal-
no ali občasno, v vsakem prime-
ru pa morajo podpisati pogodbo 
z občino.
Trguje se lahko z živili, kot so žita, 
mlevski izdelki, vrtnine, sadje in iz-
delki iz sadja ter zelenjave, mleko 
in mlečni izdelki, meso in mesni iz-
delki, ribe in ribji izdelki, čebelarski 
izdelki, druga živila rastlinskega in 
živalskega izvora, alkoholne in bre-
zalkoholne pijače ter zdravilna ze-
lišča, in neživilskimi izdelki, kot so 
cvetje, male živali in hrana za male 
živali, semena, sadike vrtnin, sadja 
in okrasnih rastlin, izdelki domače 
obrti, turistični spominki in galan-
terijsko blago. Pridite in poglejte, 
kaj ponuja sobotna tržnica.

M. K.
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Od 1. do 3. oktobra se je v Can-
karjevem domu (CD) odvijal 12. 
Festival za tretje življenjsko ob-
dobje. To je bil tudi osrednji do-
godek evropskega leta 2012 v 
Sloveniji. Letošnji slogan je bil 
ZA SOŽITJE VSEH GENERACIJ. 
In res so v teh dneh na odprtem 
odru velike sprejemne dvorane 
Cankarjevega doma nastopile 
skupine vseh generacij, od vrt-
ca, osnovne šole, srednje šole do 
kulturni društev in društev upo-
kojencev iz vse Slovenije. Obe-
nem je bilo v prostorih CD veliko 
predavanj, delavnic, razstav in, 
kot sem že zapisala, ogromno 
nastopov.

V programu nastopov v CD smo 
sodelovali tudi upokojenci iz Vo-
dic. V torek smo na odprtem odru 
zaplesale Poskočne žab’ce in pože-
le ogromen aplavz. Veliko pohval 
smo dobile tudi za izvirne obleke, 
ki jih je izdelala naša članica. Plesale 
smo na Avsenikovo Golico, ki so jo 
igrali vodiški godbeniki.
V sredo je nastopila instrumental-
na skupina Korenine in instrumen-

talno-vokalna skupina Ropotavčki. 
Nastop teh skupin je vzbudil veliko 
zanimanja navzočih zaradi različnih 
in izvirnih instrumentov, ki jih upo-
rabljamo za igranje. Dokaz, da so 
bili obiskovalci res zadovoljni z na-
šimi nastopi, so povabila na priredi-
tve v bližnji in daljni okolici. Morda 

vas bomo kmalu seznanili o nasto-
pu v SV delu Slovenije. 
Ponosni smo, da smo nastopali v 
Cankarjevem domu. Zahvaljujemo 
se Vodičanu, ki nam je pomagal pri 
uvrstitvi v program prireditev CD. 

Kulturna skupina
DU Vodice

KULTURNA SKUPINA
V CANKARJEVEM DOMU

 Poskočne žab'ce
Foto: Egon Kaše

Skupina Ropotavčki
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Jelka Kerr je pozdravila vse nav-
zoče in se jim zahvalila za ude-
ležbo, prisotni pa so ji prisluhnili. 
»Skupaj s podružničnim vrtcem 
in šolo v Utiku, GodboVodice, 
Društvom upokojencev Vodice 
ter Cilko in Lovrotom smo se upo-
kojenci iz Bukovice in Šinkovega  
Turna pripravili na to sobotno po-
poldansko druženje, ki naj bo še 
en majhen prisrčen trenutek v na-
šem življenju,« jezastavila in na-
daljevala bolj pesniško: »Sredstva 
za življenje smo si prislužili sami s 
svojim delom. Potrebujemo pa na 
tej poti v starost vaš nasmeh, vaš 
pozdrav, toplino in razumevanje, 
ko ne bomo zmogli. Ko naš korak 
ne bo več tako prožen in nam bo 
pot v jutrišnji dan vse težja in tež-
ja. Samo to potrebujemo in si želi-
mo,« je bilo slišati njen nagovor, ki 
je bolj namenjen drugim obisko-
valcem oziroma mlajši družbi zno-
traj občine. Starejši so bili namreč 
nekdaj zelo aktivni člani in zato se 
nanje ne sme pozabiti. Nekateri 
so še vedno dejavni. Upokojenci 

so ljudje, katerih korak je morda 
malo počasnejši, a njihove izku-
šnje so neprecenljive.
Sledil je nastop najmlajših iz uti-
škega vrtca pod budnim očesom 
vzgojiteljice Silve Kunstelj in uži-
tek jih je bilo spremljati na odru. 
Osnovnošolski otroci pa so pod 
mentorstvom Urše Merčon gle-
dalce spet ponesli za nekaj dese-
tletij nazaj, saj so zapeli in zaigrali 
otroško igro, ki jih je spomnila na 
otroštvo. To je bil le delček njiho-
ve plesno-pevske ustvarjalnosti, 
ki se je učijo v okviru krožka v šoli. 
Sledil je poskočni nastop zasedbe 
Korenine iz DU Vodice, ustanovi-
teljaToneta Škarje, ki so znani in 
vselej navdušijo. Manjkal ni niti 
skeč kulturnega derla DU Bukovi-
ca-Šinkov Turn pod mentorstvom 
Malči … in z naslovom Zvestoba 
pa taka. Smeh se je razlegal po 
vsej dvorani. Nato pa so oder za-
vzele članice plesne skupine Ža-
bice iz DU Vodice, ki ne kažejo, 
da bi bile že upokojene. Voljo in 
energijo jim vliva vselej odlična 
Francka Rozman.
Narodne pesmi so za tovrstne 
prireditve vedno primerne in do-
brodošle. To so pesmi, ki so jih 
slušatelji pogosto prepevali in jih 
še, kadar je priložnost. Zato je Ena 
ptička priletela tiste vrste pesem, 
ob kateri ljudje mrmrajo pesem 

tudi pri sebi, vsakega pa spominja 
na kakšen del iz njegovega življe-
nja. Letos sta dve pesmi zapela 
tudi brat in sestra Cilka in Lovro 
Plevel. Prvi je predsednik DU Cer-
klje, druga je članica našega dru-
štva. Za konec pa je seveda sledila 
tista o mladosti – Najlepša je mla-
dost, mladost ne pride več nazaj 
in pela je vsa dvorana. Nauk, da 
je treba v življenju ravno prav uži-
vati, ravno prav ljubiti, ravno prav 
dajati in pomagati. Pa bodo spo-
mini na starost topli. Druženje ob 
dobrotah, ki so jih pripravile čla-
nice, je trajalo še nekaj ur, saj se 
mnogi že nekaj časa niso videli.

Tekst: Monika Kubelj
Foto: Darja Vrbovšek

Ko starost dobi krila
Prireditev ob dnevu starostnikov, ki so jo zdaj že drugo leto zaporedpripravili člani Društva upo-
kojencev Bukovica - Šinkov Turn, je v prvi vrsti druženje. Pevci iz društva v mešani zasedbi, ki jih 
uspešno usmerja Cveto Vrbovšek, so uvodoma zapeli Slovensko himno, kar je dogodku vdahnilo 
posebno slovesen začetek.

Telegram, strah, sreča in obilo smeha 
iz Utika.

Tudi mi spodaj smo del scene. Korenine tako in drugače.
Na koncu prireditve pa še malo 

optimizma ob Dnevu starostnikov.
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OKROGLA MIZA Upokojenci 
občine Vodice ob Mednarodnem 

dnevu starostnikov
Ob mednarodnem dnevu staro-
stnikov smo upokojenci, predvsem 
iz vzhodnega dela Občine Vodice, 
želeli odgovornim v naši občini 
postaviti nekaj vprašanj, predvsem 
zato, da dobimo prave odgovore 
na nekatere informacije, ki krožijo 
med upokojenci. Zato smo na obči-
no poslali pismo s sledečo vsebino;
»Demografska slika Slovenije za-
dnjih nekaj let dobiva popolnoma 
drugačno podobo, kot jo je imela 
na začetku svoje poti pred dvajse-
timi leti. Razmere, ki so botrovale 
času po osamosvojitvi, so bile zelo 
ugodne za zgodnje upokojevanje. 
Nemalo velikih podjetij je zaradi 
tega ali onega vzroka propadlo ali 
šlo v stečaj, posledično pa veliko 
ljudi v zgodnjo upokojitev, ostali pa 
na Zavod za zaposlovanje. Upoko-
jencev je zaradi tega postajalo ve-
dno več in več, tako, da nas je da-
nes že več kot petsto tisoč. 
Način življenja, ki ga živimo danes, 
je popolnoma spremenil družine, 
raztegnil je delovni čas skoraj čez 
cel dan, občutek nenehnega hitenja 
pa nas starejše navdaja z občutkom 
osamljenosti, tesnobe in porivanja 
na rob družbenega dogajanja. Tako 
stanje pa pospešuje starostno ne-
bogljenost, občutek odvečnosti in 
na koncu…
Kljub tegobam sodobnega časa v 
naši občini živimo starejši solidno 
življenje, tudi zahvaljujoč občini, ki 
omogoča in spodbuja delovanje 
obeh Društev upokojencev. Toda, 
če bolj natančno prisluhnemo sta-
rejšim, vseeno izvemo za marsika-
teri problem, ki ga navadno ostali 
ne vidijo, nam starejšim pa se zdi 
pereč. 
Pri teh problemih se predvsem iz-
postavlja Dom starejših občanov, 
Dnevno varstveni center, obiski 
najstarejših in osamljenih prebival-
cev itd…
Ker je bil 1. oktobra mednarodni 
dan starostnikov, se je utrnila ideja, 

da se zberemo predstavniki upo-
kojencev ter občine Vodice in na 
ta način obelodanimo naše želje, 
predstavniki občine pa nam odgo-
vorijo, kakšna so lahko naša priča-
kovanja. 

Okrogla miza je bila nato izvedena 
6. novembra 2012, na njej pa so so-
delovali: Aco Franc Šuštar, župan, 
Nataša Hribar, direktorica občin-
ske uprave, Ivana Bizjak, ravnatelji-
ca Osnovne šole Vodice, Hedvika 
Rosulnik, direktorica vrtca Škratek 
Vodice, Cilka Marenče, pomočnica 
ravnateljice Osnovne šole Vodi-
ce, Breda Špenko, predsednica, in 
Brigita Barle, tajnica DU Bukovi-
ca - Šinkov Turn, Janez Podgoršek, 
predsednik DU Vodice, Nina Rahne 
iz občinske uprave ter midva z Na-
talijo Rus.
Takoj po uvodnih besedah so nam 
razdelili podrobni seznam odhod-
kov, ki jih občina namenja upo-
rabnikom za socialni program, 
vzgojo in izobraževanje, donacije 
društvom in druge dejavnosti, po-
membne za delovanje občine. Žu-
pan in direktorica občinske uprave 
sta že na začetku dala vedeti, da so 
se na občini zelo dobro pripravili na 
ta pogovor, kar se je v nadaljevanju 
samo še potrjevalo. Odgovori so 
bili pripravljeni do potankosti, tako 
da se je debata o zastavljenih vpra-

šanjih lahko razvila. In se je, in to z 
veliko vnemo ter kot se je na koncu 
izkazalo, tudi zelo koristno. 

Dom starostnikov
Dom starostnikov je načrtovan v 
srednjeročnem planu, stal pa naj 
bi severno od sedanjih prostorov 
občinske uprave. Dom bi predvi-
doma imel 50 ležišč, kar ga uvršča 
med manjše enote, zato bi se moral 
povezati s kakšno večjo enoto v bli-
žini (Mengeš, Medvode …). Ker pa 
so časi bolj kot ne krizni, pa tudi v 
bodoče ne kaže kaj dosti bolje, so 
vse opcije odprte, med njimi naj-
bolj Javno-zasebno partnerstvo. V 
nadaljevanju to pomeni, da je vse 
odvisno od uspešnega iskanja pri-
mernega investitorja.
Pod drugo točko je bil omenjen 
Dnevni varstveni center. Ker je ob-
čina Vodice s svojimi 16 zaselki zelo 
razpršena, je vprašljiv tudi ta tip 
varstva starejših. Vendar se pri tem 
poraja neka druga možnost, in sicer 
prostovoljna dejavnost. K tej točki 
se bomo vrnili v naslednjih vrsti-
cah.
Četrto vprašanje oziroma predlog 
se nanaša na mlajše upokojence, ki 
imajo primerno izobrazbo ali pra-
kso, da bi svoje znanje in izkušnje 
prenesli na vse zainteresirane sta-
rejše prebivalce naše občine. Na tej 
okrogli mizi smo se zmenili, da če D
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27bo zanimanje za popestritev preži-
vljanja starostnikov, nam je na voljo 
Kulturni dom na Skaručni. Glede na 
to, da imamo sedaj v občini dobro 
urejen javni prevoz, se lahko teh pri-
reditev udeležijo tudi tisti, ki so do 
sedaj imeli problem s prevozom.
Naj ob tej priložnosti zaprosim vse 
upokojence in druge, ki čutijo, da 
bi s svojim znanjem in izkušnjami 
kakor koli pripomogli popestriti ži-
vljenje starejših občanov, da se javi-
jo uredništvu Kopitarjevega glasu. 

Prostovoljstvo
Na okrogli mizi smo se dotaknili 
tudi tematike o prostovoljstvu. Že-
lja je seveda ena plat, uresničitev te 
pa druga. Kot sta pojasnila župan 
Aco Šuštar in direktorica Občine 
Vodice Nataša Hribar v naši občini 
na prostovoljni bazi deluje že veliko 
društev in organizacij. Če se usta-
vimo le na prostovoljnih gasilskih 
društvih v naši občini, nam ni treba 
izgubljati besed. Vedno in povsod 
so pripravljeni vsi člani in članice 
pomagati, se udeleževati tekmo-
vanj, vaj in dejavnosti iz gasilstva. 
Potem so tukaj še druga društva: 
društva upokojencev, kulturna dru-
štva, športna društva, humanitarne 
organizacije ... Volja občanov se 
z izjemno udeležitvijo pokaže na 
vsakoletnih čistilnih akcijah, kjer 
se izkaže, kako znamo »stopiti sku-
paj«. 
Na vprašanje, kako je v občini ure-
jena socialna mreža, sta župan in 
direktorica odgovorila, da je ta de-
javnost odlično urejena. Socialna 
mreža je urejena tako, da pokriva 
socialne vsebine kot tudi vsebine, 
ki niso socialne, pa vendarle posre-
dno podpirajo tudi socialno noto 
v občini. To so na primer kulturne, 
športne in humanitarne dejavnosti, 
skrb za najmlajše v občini. 
Občina Vodice pa skrb za starejše 
izvaja na osnovi programov, kot 
so Družinski pomočnik, Pomoč na 

domu, Karitas in Prehrana za sta-
rejše, ki je sofinancirana in vključu-
je prevoz kosila. Občina tudi prek 
Centra za socialno delo zagotavlja 
enkratno denarno pomoč za posa-
meznike v hudi stiski. Res je, lahko 
se pohvalimo z odlično skrbjo naše 
občine za ljudi. Prostovoljstvo, ki 
med nami že dobro deluje, pa si 
želimo še nadgraditi. Predvsem na 
načelu posameznik za posamezni-
ka, kar bi za seboj potegnilo vso 
verigo medsebojnega sodelovanja 
in pomoči med vsemi generacija-
mi. Želja je spodbuditi socialni čut 
že pri najmlajših in ga še bolj spod-
bujati naprej, pri osnovnošolcih in 
mladostnikih. Za vzpostavitev mre-
že prostovoljstva so pokazali velik 
interes tudi iz Društev upokojencev, 
OŠ Vodice in Vrtca Škratek Svit. 
Želimo si, da bi mladi, otroci in sta-
rejši prepoznali, kaj je prostovolj-
stvo in kaj pomeni »počutiti se do-
bro«, ko pomagaš drugemu. Zato 
smo vsi prisotni družno sklenili, da 
bomo v zelo kratkem času predsta-
vili mrežo, ki bi v naši občini zdru-
žila generacije ter postala prava in 
zavidanja vredna dejavnost, ki bi 
pripomogla k polnejšemu uživanju 
življenja v občini. 

Cveto VRBOVŠEK
Natalija RUS

Foto: Rok ŠTUPAR
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1. Že nekaj časa se po občini ši-
rijo govorice o Domu starejših 
občanov. Zanima nas ali so te 
govorice le plod želja starejših 
prebivalcev, ali pa imajo te go-
vorice tudi kaj soli?
2. Že uvodoma smo napisali, da 
so tegobe sodobnega časa osa-
mljenost in nemalokrat, vsaj v 
neugodnih vremenskih razme-
rah, tesnoba. Ker je občina Vo-
dice razmeroma majhna oz. so 
zaselki zelo oddaljeni drug od 
drugega, morda klasična obli-
ka Dnevno varstvenega centra 
ne pride v poštev. Lahko pa se 
organizirano koristijo prostori v 
Kulturnem domu v Vodicah, Uti-
ku in na Skaručni.
3. V občini je nekaj starostnikov, 
ki so nepokretni oz. slabo pokre-
tni, živijo sami in se le s težavo 
prebijajo skozi mesec. Mnogo-
krat so popolnoma osamljeni, 
vsakodnevne potrebščine so za 
njih težko dostopne, ker ne mo-
rejo ne v trgovino ne kam dru-
gam. Kaj storiti s takimi primeri?
4. Dejstvo, da je danes upoko-
jenih veliko mlajših, strokovno 
usposobljenih na področjih, kjer 
se pozna kadrovska podhranje-
nost. Prepričani smo, da bi bil 
marsikdo pripravljen svoje stro-
kovne potenciale ponuditi za-
interesiranim. Kako izkoristiti te 
strokovnjake – upokojence.
5. Prostovoljstvo v občini? ( Tako 
kot upokojenci prostovoljno po-
magajo pri novem šolskem letu 
v prometu, z raznimi animaci-
jami v šoli, bi lahko spodbujali 
prostovoljstvo pri mladih).«

Iniciatorja okrogle mize Cveto Vrbovšek in Natalija Rus
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Po potresu lahko tudi zagori je 
tema letošnje evakuacije v mese-
cu požarne varnosti. Na šoli smo 
se odločili, da bomo vajo izvedli 
že zadnjo soboto v septembru. 

Namen vaje je bil ugotoviti primer-
nost objekta v primeru potrebe za 
hitro in učinkovito izpraznitev šol-
skega poslopja ter usposobljenost 
zaposlenih in učencev, da v primeru 
nesreče kar najvarneje in najhitreje 
zapustimo šolske prostore. Preveri-
ti smo želeli tudi uporabo požarnih 
stopnic iz drugega nadstropja ob-
novljenega dela šole. 
Z evakuacijo smo se delavci šole 
seznanili na pedagoški konferenci, 
z učenci pa smo se o tem, kako rav-
namo v primeru nevarnosti in tudi 
o varnih evakuacijskih poteh, po-
govorili na razrednih urah.
V soboto so se učenci najprej v okvi-
ru razrednih ur pogovarjali o nevar-
nostih potresov, vrstah potresov, 
kako ravnamo ob potresu in seve-
da tudi o tem, da po potresu lahko 
tudi zagori – se pravi o nevarnosti 
požarov. Pogovarjali smo se tudi o 
tem, kaj lahko sami naredimo, da 
do požarov ne pride. 
Na šolskem igrišču pa sta istočasno 
vodnik psov iz Kluba reševalnih 
psov Kranj in njegova psica Tisa 
pokazala učencem, kaj vse zna na-
rediti pes, ki je izurjen za sledenje 
in reševanje ponesrečencev oziro-
ma pogrešanih ljudi. Nekaj teh ve-
ščin so preizkusili tudi učenci sami s 
skrivanjem na šolskem igrišču. 
Po odmoru so se nam pridružili čla-
ni PGD Vodice pod vodstvom po-
veljnika Damjana Jagodica. V spo-
dnjo avlo so gasilci spustili dim, ki 
je povzročil sprožitev alarma. Takoj 
mu je sledilo zvočno obvestilo rav-
nateljice Ivane Bizjak o potresu na 
območju Vodic, o nevarnosti poža-
ra v šoli ter navodilo za hitro izpra-
znitev šolskih prostorov. Učenci so v 
učilnicah najprej izvedli varen umik 
ob stene, nato pa hitro zapustili šol-
sko poslopje. Na nevarnih točkah 
so učence dodatno usmerjali delav-

ci šole, še posebno v obnovljenem 
delu zgradbe, saj je bila vidljivost 
zaradi sproženega dima slabša. Raz-
mere so bile res podobne resnični 
situaciji. Na zbirnem mestu na šol-
skem igrišču je hišnik po pregledu 
šolske stavbe obvestil ravnateljico, 
da je skupina učencev razreda 8. b. 
skupaj z razrednikom ostala »uje-
ta« v učilnici v prvem nadstropju. 
Vodja evakuacije je takoj obvestila 
člane jamarskega društva Gorjuša, 
ki so prišli z opremo za reševanje 
z žičnico. Prikazali so nam, kako je 
treba varno namestiti reševalno vrv 
– žičnico in kako je treba opremiti 
učence za varen spust. Članica ja-
marskega društva je ob reševanju 
tudi opisala, kako poteka reševanje 
in kakšno opremo uporabljajo pri 
reševanju. Vse učence in učitelja so 
jamarji varno spustili na zelenico 
ob šoli. Evakuacija je potekala hitro 
in po oceni poveljnika brez poseb-
nih zapletov. Opozoril pa nas je na 
varno hojo po ozkih hodnikih, v avli 
in po stopnicah v primeru potresa. 
Pri izvajanju evakuacije in reševanja 
se nam je pridružil še poveljnik OGZ 
Vodice Alojzij Kosec.
Istočasno je vaja potekala tudi na 
podružnični šoli v Utiku. Vodja po-
družnice Špela Pipan in poveljnik 
PGD Šinkov Turn sta predhodno 
pripravila načrt za vajo. Po zvoku 
gasilske sirene, ki je napovedo-
val potresni sunek, so se učenci v 
učilnici najprej postavili ob nosilne 
stene, nato pa so se varno umaknili 
na pločnik ob šoli. Ograjeno šolsko 
igrišče v primeru potresa ali druge 

nevarnosti namreč ni primerno za 
umik in predstavlja dodatno oviro 
za hitro reševanje, če bi bilo res po-
trebno. Po končani evakuaciji so bili 
učenci povabljeni v gasilski dom 
PGD Šinkov Turn, kjer so si s pred-
stavniki tega društva ogledali dom, 
gasilska vozila z vso potrebno opre-
mo ter nekaj prikazov gašenja in re-
ševanja. Poskusili so se lahko tudi v 
spenjanju »ta pravih« gasilskih cevi 
in v vaji z brentačo. Pridružil se jim 
je še policist iz PP VSP Ljubljana z 
dvema dresiranima psoma. Poka-
zal jim je nekaj najbolj atraktivnih 
znanj in vaj, ki jih taki psi obvladajo 
in uporabljajo pri sledenju in reše-
vanju. 

Naj se ob koncu zahvalimo prav 
vsem, ki ste nam pomagali z ide-
jami o organizaciji dneva, in vsem, 
ki ste si vzeli čas, da smo lahko or-
ganizirali ta dan tako, kot smo ga 
načrtovali. 
Predvsem pa želimo, da se bomo 
v prihodnje srečevali z gasilci in re-
ševalci le na vajah in da bi bilo čim 
manj intervencij in evakuacij. 

Vodja evakuacije
Cilka Marenče 

Evakuacija v OŠ Vodice
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Verjetno se vsi spominjate poti v 
šolo. Spomini so večinoma prije-
tni. S povečanim prometom in s 
tem povezanimi nevarnostmi se 
je v zadnjih letih močno spreme-
nila tudi šolska pot. Otroci se ne 
morejo več gibati tako prosto in 
brezskrbno, kot so se naši starši in 
stari starši. Strah pred nevarnost-
mi, ki prežijo na otroke na cesti, 
spada med največje strahove 
staršev.
Zato se zavedamo, da je treba 
otroke neprestano ozaveščati o 
nevarnostih, ki jim pretijo na ce-
sti, in jih učiti pravilnega ravnanja 
v prometu. 
V tednu prometne varnosti, te-
dnu otroka, smo organizirali pro-
metne dneve za učence od 1. do 
5. razreda v sodelovanju z Zavo-
dom Varna pot. Učenci prvega 
triletja so z navdušenjem sode-
lovali v delavnicah 4-prometna 
deteljica, v katerih so z igro in 
pogovorom o prometnih situaci-
jah na zanimiv in privlačen način 

OTROCI – Varni v prometu

utrjevali pojme, spoznavali pravila 
ter zahteve prometa in varne hoje. 
Obiskal jih je tudi policist in z njimi 
spregovoril o varnem vključevanju 
v promet, o nevarnostih v prometu, 
o pomenu vidljivosti in o varnosti 
otroka v avtomobilu. V navzočnosti 
policista so učenci pokazali, kako 
varno prečkajo cesto na prehodu za 
pešce.
Učenci četrtih in petih razredov so 
pod vodstvom animatorjev Zavoda 
Varna pot preverjali in utrjevali svo-
je znanje o prometnih pravilih, kul-
turi in varnem vedenju v prometu, 
nevarnostih in lastni vlogi ter med-
sebojnih odnosih različnih udele-
žencev v prometu. 
Peti razredi so že začeli priprave na 
kolesarski izpit, zato smo povabili 
kolesarja in trenerja Miho Koncilja, 
ki je učencem predstavil vse vrste 
kolesarjenja, opremo kolesa in ko-
lesarja.

V tednu prometne varnosti smo 
staršem naših učencev razdelili 
ankete o varnosti učencev ob 
prihodu v šolo in odhodu iz 
nje, ki nam bo služila pri izdela-
vi novega načrta varnih šolskih 
poti. Starši so nas opozorili na 
kar veliko nevarnih mest, ki so 
jim otroci vsakodnevno izpo-
stavljeni. Z rezultati ankete in 
predlogi staršev bomo sezna-
nili občinski svet za preventivo 
in vzgojo v cestnem prometu.
Preventivno-izobraževalne de-
lavnice v izvedbi Zavoda Var-
na pot so bile za učence brez-
plačne, saj je stroške delavnic 
plačala Občina Vodice. Zato se 
zahvaljujem gospodu županu, 
ki nam je velikodušno priskočil 
na pomoč. 
V prvih dneh novega šolskega 
leta pa prostovoljci DU Vodice 
in Moto klub Mak poskrbijo za 

Otroci se dnevno vključujejo 
v promet. Srečujejo se s pred-
nostmi in hkrati tudi z nevar-
nostmi sodobnega prometa. 
Vsakodnevno so na poti v šolo 
in iz nje izpostavljeni prome-
tnemu vrvežu, nemogočim 
prometnim situacijam, v kate-
rih se velikokrat ne znajdejo.
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varnost učencev naše šole v pro-
metu na zaznamovanih prehodih 
za pešce, avtobusnih postajališčih 
in križiščih. Aktivnosti prostovolj-
cev na cesti omogočajo učencem 
varno vključevanje v promet in 
hkrati s svojo prisotnostjo opo-
zarjajo voznike na še bolj previ-
dno vožnjo. Zato se tudi njim lepo 
zahvaljujem za pomoč.
Povezovanje šole, občinskega 
sveta za vzgojo in preventivo v 
cestnem prometu ter drugih pro-
stovoljcev iz raznih društev ima en 
skupni cilj –da bi otroci že zgodaj 
sprejeli prometno varnost kot na-
čin življenja in vrednoto, za katero 
mora vsak nekaj prispevati.

Zorka Blažič
Miha Kimovec

V tednu otroka v vrtcu pripravimo še dodatne 
dejavnosti, da bi v času, ki je tudi za posame-
zne otroke manj prijazen zaradi različnih stisk 
staršev, obogatili otroški vsakdan. Prvi teden 
v oktobru so otroci spoznavali indijance, se v 
popoldanskem času skupaj s starši veselili z 
Mojco in Kaličopkom, ustvarjali v različnih in-
dijanskih delavnicah in si ogledali delo doma-
čega rezbarja Franca Kublja. Ob pomoči spon-
zorjev je bil izveden tudi preventivni program 
Kolesarčki, v kulturnem domu pa so si otroci 
ogledali lutkovno igrico.       

Hedvika Rosulnik
Foto: BOT

INDIJANCI 
SMO 



31

Pr
os

to
vo

ljs
tv

o

V Občini Vodice krajevnih sku-
pnosti (KS) oz. drugih ožjih delov 
občine ne bo. Tako so se odločili 
občani na referendumu 11. no-
vembra letos. S tem so zavrgli s 
strani občinskega zakonodajal-
ca (občinskega sveta) ponujeno 
možnost, da zahtevajo ustano-
vitev KS v svojem ožjem okolju 
in potem s svojo KS odločanje 
o občinskih zadevah približajo 
sebi in preko svojih predstavni-
kov iz KS samozavestno zahte-
vajo ustrezen kos proračunske 
pogače, ki jim za urejanje njiho-
vega okolja pripada.

Rezultat v naselju Vodice je bil pri-
čakovan. Podobno je tudi v ostalih 
občinah, kjer občani v centru obči-
ne ne čutijo potrebe po dodatnem 
samoorganiziranju, ker občina s 
svojimi institucijami že sama vse 
postori, predvsem na področju go-
spodarskih javnih služb, in s tem v 
večji meri zadovolji potrebe obča-
nov v centru občine.
Rezultat referenduma v ostalih ob-
močjih, na katerih se je predvide-
vala ustanovitev KS, pa je bil tesen, 
a vendarle v prid tistim, ki so KS 
nasprotovali. 

Ni pa odveč informacija, da so na 
dveh voliščih ljudje glasovali za 
krajevno skupnost – v Kosezah 
in na Skaručni. Zelo zanimiv je 
tudi podatek, katera naselja po-
krivajo ti dve volišči. V Kosezah 
so volili prebivalci Kosez,  Šin-
kovega Turna, Sela in Vesce, na 
volišču v Skaručni pa prebivalci 
Skaručne, Vojskega in Povodja. 
To pa so od občinskega središča 
najbolj oddaljene vasi, kar potrjuje 
tezo zagovornikov KS, da si ljudje 
na obrobju občine želijo določeno 
avtonomijo in da čutijo potrebo po 
primerni samoorganiziranosti.
Rezultat torej niti ni tako slab tudi 
za tisti volivce, ki smo podpirali 
ustanovitev KS. Upam pa si trditi, 

KRAJEVNIH SKUPNOSTI NE BO
Krajani na obrobju občine izpustili priložnost, da soodločajo o svojih pravicah

da so bili občani premalo informi-
rani o pozitivnih vsebinah, nekateri 
pa so tudi »nasedli« govoricam, češ 
le koliko bodo KS s svojo admini-
stracijo stale ipd. (čeprav to sploh 
ni res – naš namen je bil organizi-
rati vitke, učinkovite in enostavne 
KS, ki ne bi nič obremenjevale pro-
računa, celo razbremenile bi ob-
činsko upravo). Tudi sedanji čas in 
razmere v državi, pa stališča do re-
ferendumov nasploh, niso bili na-
klonjeni tokratnemu občinskemu 
referendumu. Če bi ta referendum 
razpisali pred 15 leti, bi bil rezultat 
popolnoma drugačen, in v obmo-
čjih izven centra zagotovo v prid 
ožjim delom.
Ampak po toči zvoniti je prepozno. 
Po vsakih volitvah na koncu velja: 
volivci imajo vedno prav. Rezultat 
je tu, treba ga je spoštovati in ga 
na primeren način vnesti v določ-
be novonastajajočega  modernega 
občinskega statuta.
To pa je tudi eden od razlogov, 
da smo, čeprav 12 let prepozno, 
razpisali ta referendum. Če hoče-
mo namreč v statutu celovito in 
dokončno urediti tudi poglavje o 
eventualni členitvi občine na ožje 
dele, je treba glede te vsebine 
ugotoviti voljo prebivalcev. In to se 
je zgodilo. Voljo prebivalcev glede 
možne ustanovitve KS smo ven-
darle ugotavljali na najbolj demo-
kratičen način – z referendumom.

Ta korak pa tudi meni osebno, 
kot občinskemu svetniku že v 
četrtem mandatu, pomeni zelo 
veliko. Pomeni mi to, da sem 
končno (seveda s pomočjo ve-
čine sedanjih svetnikov) izpo-
sloval referendum, ki ga je že v 
davnem letu 1997 zahtevalo 556 
krajanov takratne KS Bukovica – 
Šinkov Turn (60% prebivalcev) 
in ki mu je v enem od svojih ak-
tov iz tistega obdobja pritrjeva-
lo tudi Ustavno sodišče RS.
S tem sem izpolnil svoje poslanstvo 

in obljubo takratnim podpisnikom 
zahteve, odločitev glede rezultata 
pa je bila v vaših rokah in je vaša! 
Bil sem pisec pobude na ustavno 
sodišče za oceno zakonitosti takra-
tnega statuta iz leta 1998, ustavni 
sodniki so presodili nam v prid in 
ocenili, da je statut v delu, kjer je 
določal ožje dele, protiustaven. Is-
točasno pa sem se tudi že takrat 
zavzemal za ustanovitev KS Buko-
vica – Šinkov Turn, seveda sočasno 
tudi za ustanovitev KS še na ostalih 
območjih občine. Zato sem bil to 
dolžan storiti – namreč izposlovati, 
ob sopomoči razumnih svetnikov, 
ugotavljanje volje prebivalcev ob-
čine.
Spoštovani občani, hvala vam, ker 
ste na referendumu sodelovali. Še 
posebna hvala tistim, ki ste glaso-
vali za krajevno skupnost. Vaša ho-
tenja po večji demokratizaciji ob-
čine pa bomo morali sedaj (glede 
na rezultate referenduma v celoti) 
v praksi izvrševati na druge demo-
kratične načine.

Anton Kosec
vodja svetniške skupine Liste neod-

visnih krajanov

Anton Kosec meni, da je z izvedenim 
referendumom izpolnjena zahteva 

556 krajanov izpred 15 let.
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Policija svetuje in opozarja
Ponovno obveščamo vse voznike, da je od 15.  novembra 2012 v primeru  zimskih razmer (ob snežnih pada-

vinah oziroma ko se sneg oprijema cestišča pa že prej ) na vozilih potrebna uporaba zimske opreme. Zaradi 

tega vse opozarjamo, naj pravočasno zamenjajo pnevmatike.

Lep pozdrav!

Policijska postaja Medvode

Pismo
BRALCAČrna kronika

(Poročilo za obdobje od 11. 10. 2012 do 08. 11. 2012.)

Prometne nesreče
Oktobra se je v naši bližini pripetila huda nesreča. Na AC Ljubljana–Kranj pri počiva-
lišču Povodje so obravnavali prometno nesrečo s smrtnim izidom. Konec oktobra se 
je v Vodicah prometna nezgoda pripetila  zaradi vožnje z neprilagojeno hitrostjo in 
odvzemom prednosti v križišču. Vozniku so odvzeli prostost in ga priprli. Prvi teden 
v novembru so spet na Skaručni obravnavali prometno nesrečo s hudimi telesnimi 
poškodbami voznika, ki je zaradi vožnje z neprilagojeno hitrostjo in pod vplivom alko-
hola zapeljal z vozišča. Kot so pojasnili policisti, je bil zoper njega izdan plačilni nalog 
in obdolžilni predlog na sodišče.

Kriminaliteta
V Utiku so v začetku oktobra policisti obravnavali tatvino goriva iz parkiranih avto-
busov, kar se je že nekajkrat pokazalo kot problem. V tem obdobju so v Selu vlomili v 
prostore društva, prav tako v društvene prostore v Utiku. Očitno nekoga zelo zanima 
delovanje društev. Konec oktobra smo imeli v Vodicah primer izsiljevanja in vlom v 
osebni avtomobil. Prvi teden v novembru pa so v Vodicah obravnavali vlom v poslov-
ni objekt.

Javni red in mir
Tudi to je dobra novica, da tu ni novic.
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AKCIJA : AKUMULATORJI BANNER, ROCKET 
           GOTOVINSKI POPUST 10% 

 

CENAH: 
-  
-  
-   

 
 

 
FILTRI ASHIKA,MECA,COOPER 
METLICE BRISALCEV CHAMPION, ZOLLEX 
JERMENA GATES,CONTITECH 

 
ZA TOVORNA VOZILA: 

 
STOP SVETILKA MAN 5 PRE  

 
SERVIS KOLES-  
 
 
 

Zahvala
V ranem 20. letu starosti nas je zapustil 

in odšel v večnost

Iskrena hvala vsem, ki ste ga obiskovali na 
domu in v bolnišnici med zdravljenjem. 
Posebno bolniškemu gospodu p.Toniju 

Brinjevcu. Hvala vsem sosedom za 
nesebično pomoč v težkih trenutkih. 

Hvala župniku Francu Mervarju za obisk 
na domu in lep mašni obred. Hvala za 
izrečena sožalja, sveče, rože in darove 
za svete maše. Hvala vsem znanim in 

neznanim darovalcem za kritje stroškov. 
Hvala pogrebni službi Navček in 

pevskemu zboru. Posebna zahvala PGD 
Bukovica - Utik za spremstvo ob slovesu 
ter vsem drugim gasilcem in gasilkam iz 

sosednjih gasilskih društev.
Hvala za poslovilne govore razredničarki 

lesne šole Barbari Oman, predsedniku 
narodnih noš in kočijažev Martinu 

Stanoniku in predsedniku PGD Bukovica - 
Utik Marku Štuparju.

Žalujoči vsi njegovi ati Franci, mami Jožica, 
sestra Mija in brat Andrej

MARKO
ROZMAN
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Odhod občinskega hišnika
Pravijo, da se z odhodom v pokoj začne novo življenje. Da se 
list na novo obrne. Henrik Lamovšek je eden od mnogih, ki 
ga je letošnje leto pospremilo v tako novo poglavje, pa ven-
dar je bilo zanj to slovo še posebno ganljivo. Poslovil se je od 
sodelavcev in praznoval okroglih 60 let. Dolga leta je delal 
kot hišnik na Občini Vodice in vsi se strinjajo, da ga bodo po-
grešali. Bil je zelo iznajdljiv in priročen ter pripravljen prisko-
čiti na pomoč. Slovo je naredil v velikem slogu, v Kulturnem 
domu Vodice, kamor je povabil tako prijatelje, sorodnike kot 
sodelavce z občine. Ker pleše pri folklorni skupini pri DU Ko-
menda, so mu kolegi pripravili veselo presenečenje. Sicer je 
aktiven tudi pri Turističnem društvu in DU Bukovica - Šinkov 
Turn, kjer se nikoli ne loči od svoje harmonike. Ob poseb-
nih priložnostih pa obleče narodno nošo, saj je obenem tudi 
član Društva narodnih noš in kočijažev. Henrik, po domače 
Henček, se je vseh čestitk nadvse razveselil. Želimo mu še 
naprej tako polno in aktivno življenje.
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ki bo v soboto, 1. decembra 2012, ob 19.uri,
v Kulturnemu domu Vodice.

vabi na slavnostni koncert ob

Ostali sodelujoči:

 Vrtec Škratek Svit
OŠ Vodice
Dekliška vokalna skupina Flora
Veteranska tamburaška skupina Bisernica
Godba Vodice
Društvo narodnih noš in kočijažev Vodice
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Vsi bomo enkrat zaspali, 
v miru počivali vsi, 

delo za vselej končali, 
v Očetovo hišo šli.

Takrat, zvonovi, zvonite …
(A. M. Slomšek)

ZAHVALA
Po kratki, a težki bolezni nas je v 

80. letu zapustil
naš dragi mož, oče in dedek 

Franc Podgoršek 
iz Bukovice.

Iskrena hvala vsem, ki ste ga 
pospremili na njegovi zadnji 

poti. Hvala vsem sorodnikom, 
sosedom, prijateljem in 

znancem za izrečena sožalja, 
sveče, darovane svete maše in 

besede tolažbe.
Zahvala župniku Francu 

Mervarju za lep mašni obred, 
pogrebni službi Navček in 

pevcem. Hvala Bredi Špenko 
za lep govor v imenu DU 

Bukovica - Šinkov Turn. Posebna 
zahvala PDG Bukovica - Utik za 

spremstvo od slovesu ter Marku 
Štuparju za poslovilne besede.

Vsi njegovi
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Rojstvo
Pa nas je spet več. Četrtega 

oktobra sta Lucija in Benjamin 
Jagodic iz Vodic 

dobila sestrico Julijo.

Srečna mamica
in očka Jagodic

VABILO
KUD Zbilje

vabi nove člane k vpisu v
 

ZAČETNI LIKOVNI
TEČAJ

začetek 15. novembra 2012

Likovni tečaj je namenjen vsem, ki 
bi želeli pridobiti osnovno likovno 
znanje ali poglobiti že obstoječe 
risarske in slikarske izkušnje.

Tečaj vključuje:	viziranje	•	po-
stavitev	v	format	•	kompozicija	
•	proporci	•	perspektiva	•	risanje	
geometrijskih	likov	•	risanje	in	
slikanje	tihožitja	•	spoznavanje	z	
materiali	in	različnimi	tehnikami	•	
svinčnik	•	tuš	•	akvarel	•	akril	•	mo-
deliranje	in	moduliranje	•	osnove	
barvne	teorije	•	reprodukcija

Tečaj traja tri mesece
(12 srečanj, skupaj 48 ur),
enkrat tedensko po 4 šolske ure, 
vsak četrtek od 17.00 do 20.00.
Začetek tečaja je v četrtek,
22. novembra 2012.

Mentorica:
dipl. slikarka Renata Grmovšek.
Tečaj se bo izvajal v Galeriji Zbilje 
(Zbilje 30, Medvode).
Tečaj sofinancira KUD Zbilje.
Likovna sekcija KUD-a Zbilje de-
luje že sedmo leto. V njej ustvarja 
preko 30 aktivnih članov, ki se do-
bivajo enkrat tedensko po tri ure v 
dopoldanskem ali popoldanskem 
terminu v slikarskem ateljeju v 
prelepem okolju Zbiljskega jeze-
ra.

Število udeležencev je omejeno. 
V primeru nezadostnega števila 
prijav tečaj odpade.
Informacije in vpis:
renata.grm@gmail.com
ali 041 807 196.
Delovanje KUD-a ZBILJE soomo-
gočata Občina Medvode in JSKD.

Zima se bliža, z njo pa tudi 
vsakoletni smučarski sejem in 

tečaji smučanja
V Smučarskem društvu Strahovica se pripravljamo na zimo, zato 
vas želimo spomniti na:
•	Sejem	rabljene	smučarske	opreme,	ki	bo	zadnjo	novembrsko	nedeljo,	
25. novembra 2012, v prostorih Osnovne šole Vodice med 9. in 17. uro. 
Obiščite nas, če so vam smuči, smučarski čevlji … postali premajhni, or-
ganizirana bo tudi prodaja rabljene smučarske opreme. Če opreme ne 
potrebujete, jo prinesite na sejem – morda bo komu prišla prav.
•	Smučarske	tečaje,	ki	bodo	razpisani	za	čas	ob	koncu	koledarskega	leta.	
Tečaji alpskega smučanja, deskanja in smučarskega teka bodo od 26. do 
30. decembra 2012 v Šinkovem Turnu. Le v primeru, da snežne razmere 
izvedbe doma ne bodo dopuščale, bomo tečaj alpskega smučanja in de-
skanja izvedli v Kranjski Gori. Vse informacije v zvezi s tečaji boste lahko 
dobili na smučarskem sejmu, otroci pa bodo razpise prejeli v šoli zadnji 
teden v novembru. Razpis bo objavljen tudi na društveni spletni strani 
http://www.strahovica.si. Pri prijavah imajo do določenega datuma ve-
dno prednost otroci iz naše občine, če prijav ne bo dovolj, bomo spre-
jeli otroke tudi od drugod. Prijave bomo sprejemali do zapolnitve naših 
letošnjih kapacitet, zato priporočamo staršem, da tečajnike pravočasno 
prijavite. Lanskoletni avtobus za Kranjsko Goro je bil hitro poln.

Smučarski in upamo tudi snežni pozdrav!
Jure Marenče, Smučarsko društvo Strahovica
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